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El "cant" a sant Sebastia de José 
Córdoba, el Correllengua i el gran pastís 
rubriquen un festiu 9 d'Octubre 
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El BLOC demana que se solucionen les 
deficiencies al carrer del Convent 

\1 
~BLOC 
na cio nali.lita 1•11 l e nciti 

rinartJs 

www.bl ocvina ros. net 

és la mancan«;a de senyalització deis 
aparcaments i de pintura viaria en tot el 
carrer. Atesa !'afluencia de persones que 
diariament circulen per aquest carrer i els 
cotxes que s'acumulen a les hores d'escola, 
trobem molt perillós el fet que aquest carrer 
no estiga senyalitzat de manera adequada i 
que siga normal que el ve·lnat estiga molest 
i tinga la sensació d'estar abandonat per 
part de l'equip de govern (PSOE-PVI) . 

Domimec Fontanet: "escoltant les pet ic ions fetes 

pel vel'nat del ca rrer del Convent t ras lladem a la 

Reg id o ria ·d 'Urba ni sme una se ri e de defi ciéncies qu e 

s'han det ectat en aqu est ca rrer i a les quals pe nse m 

que s'ha de donar una rapida so lució. El vel'nat se sent 

aband onat i ca l t indre en compte que hi ha un co l·l eg i 

en aquest ca rrer qu e és freq üentat per malta gent . 

Per t ant, des del BLOC demanem que s'a rreg len les 

deficiéncies que hi ha al ca rrer de l Convent". 

El regidor i porta ve u del BLOC a I'Ajuntament 
de Vinarós, Domenec Fontanet, ha informat 
que va presentar una sol-licitud per escrit 
amb data 26 de febrer per demanar que 
se solucionen els problemes que ens 
han traslladat el ve"lnat, vianants, pares i 
mares del col·legi de la Divina Providencia 
per la falta d'unes voreres en perfectes 
condicions. Aixó fa que els pares i mares 
que van a buscar els xiquets no ho facen en 
les condicions de seguretat adequades amb 
el perill que comporta per als vianants. 
Així mateix, falta senyalitzar amb pilons un 
espai reservat perque no estacionen els 
vehicles a la sortida i entrada del col·legi i 
solucionar el problema d'aglomeracions i 
falta d'espai per als pares que van a buscar 
els fills en les hores de sortida. Aquesta 
mesura donaria seguretat i tranquil·litat 
tant als pares i les mares com als menuts. 
Un altre problema que des del BLOC 
hem detectat al carrer del Convent, 

Per aquests motius, el regidor i portaveu del 
BLOC, Domenec Fontanet, ha sol·licitat per 
escrit i per registre d'entrada a la Regidoria 
d'Urbanisme la següent petició del carrer 
del Convent: 
l. "Que per més seguretat deis vianants es 
constru·lsquen voreres en aquest carrer': 
2. "Que se senyalitzen de manera adequada 
els aparcaments i la pintura viaria". 
3. "Que se col·loquen unes tanques de 
protecció per reservar un espai en la sortida i 
entrada al col·legi de la Divina Providencia". 

El BLOC pro posa que les obres que s'adjudiquen des de 
I'Ajuntament es fa~a per invita ció a empreses locals 

Jordi Moliner: "e l siste ma d'invitac ió a 

em preses pe r adju dica r les reform es i ob res 

d'ed ifi cis i ca rre rs al nost re pob le és un fo rm a 

total ment reg ulada i legal . D'aquesta mane ra 

s'ajuda a donar pa rt icipació a les empreses 

loca ls i co marca ls per fer els projectes, cosa 

que ara estem ve ient que des d'aqu est Eq uip 

de Govern no s'esta fent". 

El secretari local del BLOC, Jordi Moliner, ha 
informat que s'aposta decididament per donar 
participació i ajudar les empreses que fan les 
obres, les reformes i els projectes a iniciativa de 
l'ajuntament siguen trets a concurs públic per 
invitació. Aixó vol dir que I'Ajuntament invita 
una serie d'empreses, preferentment locals, 
per facilitar-los tota la informació i les bases 
d'adjudicació per fer els projectes, les obres i 
reformes. D'aquesta manera ens assegurem que 
només les empreses que han estat invitades 
competiran per oferir millors alternatives, aplicar 
més millares al projecte i millorar les condicions 
económiques de l'obres i tot aixó sabent que els 
beneficis de fer el projecte, que els tecnics que ho 
revisen, que els treballadors contractats, són del 
poble. 1 aquesta fórmula no vol dir que cal donar 
els projectes a dit a ningú, com esta passant 
amb !'empresa que porta el manteniment de 
l'enllumenat públic, al contrari, vol dir que 
des les empreses invitades s'adjudica a la més 
económica i beneficiosa peral poble. 
Des del BLOC, assegurem que després de 

El passat mes de setembre i dins deis actes organitzats per commemorar 
el 768é aniversari de l'atorgament de la Carta de Poblament de Vinarós, 
el nostre amic Alfred Gómez va dirigir una visita guiada pel santuari de la 
Misericordia on ens va explicar un poc d'história i anecdotes deis nostres 
avantpassats en aquest indret. La gent del BLOC vam pujar per escoltar el 
nostre amic i, a més a més, vam fer un dinar de germanor. A la tau la i alllit 
al primer crit! Vam passar unes hores molt agradables i que de ben segur 
repetirem. Fins a la proxima! Vine i participa-hi! 

veure la poca repercussió que ha tingut el Pla 
Espanyol d'Estímul de I'Economia i I'Ocupació a 
l'hora d'aconseguir un deis seus objectius com 
és reactivar l'economia i generar més llocs de 
treball, és decebedor pera tots aquells que vam 
apostar per la fórmula que el Govern central va 
oferir als ajuntaments per realitzar una serie de 
projectes de mi llora de les ciutats i per ajudar a la 
creació de llocs de treball. 
Una obra tan emblemática i important pera la 
promoció económica com és la remodelació del 
mercat, hem vist que ha sigut una empresa de 
fora qui traura els beneficis deixant de banda 
les empreses locals. Una vegada iniciades 
les obres, des del BLOC, volem denunciar el 
sobrecost que tindra aquesta obra per no 
preveure en el projecte inicial el recobriment 
de pintura per a les estructures de ferro. A 
l'hora d 'adjudicar el projecte del mercat, va 
haver-hi algun tecnic que no va revisar bé el 
projecte? 1 el responsable polític, que hi té a 
dir? Les imprudencies d'uns les han de pagar 
amb els diners de tot el poble. 



Un alcalde 
con tapones de cera www.ppvinaros.es 

Juan Bautista Juan: 

'í'lntes de las elecciones municipales del2007 el PSOE prometió una multimillonaria inversión en la costa de Vinarós. Después de 

más de dos años la costa sigue en regresión amenazando a chalés y vías públicas, pero el Ministerio sigue sin invertir ni un solo 
euro en Vinarós. Necesitamos una actuación urgente y que las promesas se conviertan en realidad. ¿Hasta cuándo tendremos que 
esperar? Queremos soluciones ahora, antes de que sea demasiado tarde'~ 

Romeu no escucha a nadie 
El alcalde de Vinarós ha perdido el norte. Ya no 
es que demuestre constantemente que no sabe 
gobernar, es que en los últimos meses ha iniciado 
una huida hacia delante sin escuchar a nadie, 
yendo a la suya completamente sin ser consciente 
de que el pueblo, sabio en las urnas, no le dio la 
victoria. 
Romeu tiene unos enormes tapones de cera en 
los oídos que le impiden escuchar a los miles de 
vinarocenses que le piden que rectifique en temas 
tan importantes como el paseo, o que le solicitan 
una actuación urgente en la coste sur y norte, en la 
comisaría, en la ciudad deportiva, en el auditorio, 
en el mercado ... Ro me u no sabe gobernar y a estas 
alturas de la legislatura, sabiéndose quemado 
para el futuro, ha renunciado incluso a aprender a 
gobernar. 
Dice el refranero que"es mucho mejor escuchar que 
hablar, porque cuando se habla mucho se suelen 
decir muchas tonterías". Y eso es lo que le pasa a 
nuestro alcalde, como no sabe escuchar porque 
no quiere escuchar, debe hablar mucho para tapar 
su incompetencia y, por consiguiente, las tonterías 
brotan de su boca de forma exagerada. 

Un alcalde que nunca rectifica 
El enorme ego personal de nuestro alcalde le 
atenaza ante la posibilidad continua de hacer el 
ridículo, y precisamente eso es lo que le hace caer 
en multitud de ocasiones en situaciones ridículas 
que dejan patente su insuficiente capacidad para 
ser el alcalde de todos. 
El Partido Popular ha presentado en lo que llevamos 
de legislatura más de 80 propuestas encaminadas 
a mejorar la calidad de vida de los vinarocenses. En 

el pleno, en comisiones, por registro de entrada, en 
ruedas de prensa ... casi un centenar de propuestas, 
ideas y proyectos que han sido rechazados sin 
ningún tipo de análisis o estudio por parte de un 
equipo de gobierno que pretende dar la imagen 
que va "de sobrado" cuando cada día más queda 
patente su incompetencia e ineficacia. 
Romeu, y como no Balada, no entienden todavía 
que rectificar es de sabios y prefieren seguir 
sumidos en la ignorancia de quien actúa por 
obsesión o aires de visionario. 

Un alcalde mal asesorado 
El tiempo nos ha dado la razón en prácticamente 
todos nuestros plantea m ientosyan u ncios. Nosotros 
también nos equivocamos, y seguramente nos 
seguiremos equivocando porque somos humanos, 
pero no nos importa reconocerlo. 
¿Qué hubiese pasado si quienes dicen que nos 
gobiernan hubiesen escuchado alguna de las 
50 propuestas que hemos planteado para los 
presupuestos del año 2008 o 2009? ¿Cómo estaría 
Vinarós hoy si alguna acción planteada por el 
Partido Popular se hubiera llevado a cabo? Nunca 
lo sabremos porque los dos alcaldes prefieren 
menospreciar cualquier iniciativa que llegue del 
Partido Popular sin ser conscientes que actuando 
de esta forma perjudican a todos los ciudadanos 
de Vinarós. 
Alguien les está asesorando mal, porque nos 
negamos a creer que ambos por sí solos, sean 
tan torpes como para perjudicar a nuestra ciudad 
como lo están haciendo en estos últimos años. 

Un alcalde que es perjudicial para Vinaros 
El despilfarro es una constante en el equipo de 

gobierno del PSOE y PVI. Los grandes fastos, 
las inauguraciones parciales de chapuzas 
monumentales, la ansiedad ante querer acaparar 
las fotos para aparentar una acción de gobierno 
que es nefasta, es la principal acción de Gobierno 
mientras los ciudadanos de a pie deben soportar 
una subida de impuestos socialistas jamás vista en 
democracia. 
El tándem de alcaldes ha paralizado a nuestra 
ciudad en los últimos años en contra del voto 
mayoritario de los ciudadanos. Han preferido 
iniciar obras absurdas y multimillonarias como 
la Mera o el paseo, para satisfacer sus egos, sus 
sueños faraónicos, mientras que han abandonado 
a los ciudadanos y su día a día. 

Un alcalde que sabe que está quemado 
Como las fallas en la noche de San José, Romeu 
sabe que está quemado al igual que Balada. 
Ambos prefirieron mentir a sus votantes para 
llegar a la Alcaldía, para cumplir su sueño personal, 
anteponiendo sus frustraciones y obsesiones antes 
que el interés general. 
Los ataques continuos de Romeu y Balada al 
Partido Popular y a nuestro portavoz, Juan Bautista 
Juan, son la demostración de que ya nada tienen 
por ofrecer a los ciudadanos en los meses que 
quedan de legislatura. 
Ante cada insulto de Romeu el Partido Popular ofre
cerá una propuesta, ante cada descalificación o nue
vo engaño de Balada, le ofreceremos una verdad 
como la que él es incapaz de respetar. Serán meses 
duros porque los ataques furibundos de quienes sa
ben que lo tienen todo perdido serán salvajes, pero 
lucharemos cada día para que las cortinas de humo 
no ennegrezcan más el futuro de Vinarós. 

si 
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Carta abierta al PPCV 
¿Partido Popular Corruptos Valencianos? 
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"La policía revela que la trama Gürtel 
participó en el Castelló Masters de Golf 

que impulsó Fabra" 

"Venderemos el coche, dejamos una 
señal para el Inf"t.niti y el resto se lo das 

a Ricardo" (Ricardo Costa, secretario 
general del PP) 

"Las empresas de la trama cobraron 38 
millones de euros del PP y sus gobiernos" 

"El presidente pide a Costa que deje su 
cargo en el partido, pero que siga de 

portavoz en las Cortes. Costa responde 
que dimita Rambla y que quiere una 

declaración de apoyo" 

"El dinero de la trama salía de 
Sudamérica desde Miami. Martínez lluch 
hacía transferencias sin f1rma y diseñaba 

las operaciones opacas" 

"El reloj que regalé a Costa (secretario 
general del PP) vale 6.000 euros, es un 

Franck Muller (Alicante 2008)" 

"La trama ofrecía servicio de chicas a 
políticos para af1anzar sus relaciones. 
Cinco tías impresionantes y todos en 
pelotas. El sumario relata orgías con 

políticos en lugares habilitados por el 
alcalde de la Nuncia" 

"El juez de Madrid acepta indagar las 
cuentas del PP en Valencia. El juez 

Pedreria abre un proceso por la presunta 
rmanciación ilegal" 

"Campistas y zaplanistas piden 
que rueden cabezas en el PP, caiga 

quien caiga" 

Estos son algunos de los titulares, unos pocos, 
de los aparecidos en la prensa valenciana en los 
últimos días y que tienen como referente al PPCV, 
Partido Popular. ¿Corruptos Valencianos? 
Todo ello ha pasado desapercibido por la polémica 
celebración del9 d'octubre, silenciado por el Canal 
9 TVV como todo lo que se refiere al caso Gürtel, 

... 
~E GURlEL yA EN-
ll<AR A VAl.l:-NCIA 

1 .· 

a pesar de las graves consecuencias que en estos 
momentos sufrimos los valencianos. 
Frente a este esperpéntico panorama, la posición 
de los socialistas valencianos es más clorar que 
nunca en boca del secretario provincial Francesc 
Colomer "cambio y regeneración". 
Son horas bajas para la democracia. Lo son por la 
decadencia extrema que se deriva del denominado 
caso Gürtel. Un caso que estalla -no lo vayamos a 
olvidar- porque una serie de ex cargos y militantes 
del propio Partido Popular de Madrid deciden 
denunciarlo. Es bueno recordarlo porque hemos 
oído el guión oficial de los primeros mandatarios 
del PP escudándose en una conspiración de 
jueces, fiscales y policías contra su partido. La 
última milonga es que ellos son las víctimas de 
una suerte de trama de malhechores que se han 
aprovechado de la buena fe de los dirigentes del 
Partido Popular. 
Está claro que la corrupción no guarda relación con 
las ideologías ni con los partidos democráticos. Es 
una cuestión de la moral personal. En este caso, la 
inmoralidad de gentes que confunden el poder 
público con una plataforma para mezclarlo todo: lo 
personal con lo colectivo; el partido con el Estado; 
lo particular con lo general; sus bolsillos con los 
presupuestos públicos. Todo parece indicar que 
una trama de delincuentes se enriquecían de la 
mano consentida y conseguidora de unos cuantos 
políticos y gobernantes del PP. 
A grandes rasgos, estamos ante el relato 
postmoderno de la mejor tradición hispánica de 
la novela picaresca. Una cuadrilla de pillos metidos 
a empresarios que se alían con otros tantos de su 
mismo pelaje metidos a políticos y gobernantes de 
lo público. Maldito cóctel. Veneno puro. 
Estamos ante un culebrón odioso y el estado de 
derecho depurará responsabilidades. Ésa es la 
esperanza. Al menos, parte de la esperanza. La otra 
se ancla en la ciudadanía. La principal damnificada 
de todo lo sucedido. La inmensa mayoría de las 
mujeres y los hombres de esta sociedad son gente 
honrada que aspira a una vida digna. Gente que 
no estafa ni defrauda a Hacienda. Gente que 

no necesita ni quiere adular al cacique de turno 
para conseguir un puesto de trabajo. Gente que 
se levanta cada día con el afán de superar las 
dificultades que la vida interpone constantemente 
en su camino. Sobre todo, en tiempos de 
crisis. Gente que estudia oposiciones, presenta 
currículums, acude a entrevistas de trabajo con la 
fe imprescindible para seguir avanzando en la vida. 
Gente que siente un desafecto insondable ante 
los ejemplos tan ominosos que desprenden las 
conductas indignas del poder político. Un poder 
que debería estar absolutamente concentrado 
en la defensa del interés general. Aplicado en la 
búsqueda de soluciones que alivien la situación de 
parados, autónomos, dependientes, empresarios 
en vías de extinción ... 
Como decía, la segunda parte de la esperanza en 
estos momentos de máximo decepción, radica 
en la voluntad de la ciudadanía. En las ganas de 
vencer tanta ignominia. En las ganas de pasar 
página y reinventar la idea y la práctica del poder 
político. Necesitamos una regeneración profunda. 
Un nuevo relato de la vida democrática. Lo peor 
que nos puede, la resignación. Balzac decía que 
la resignación es una forma de suicidio cotidiano. 
Debemos escoger carta y no puede tocarnos la 
de la muerte cívica. La ciudadanía está hastiada, 
pero sólo levantando la palabra y exigiendo en 
cambio las cosas serán diferentes. La culpa no es 
de la política, sino del intrusismo en la política. 
Una generación de pillos debe ausentarse y dejar 
paso a otra que no se parezca en nada a la que ha 
caducado. Una generación que, como estamos 
viendo, no guarda ninguna relación con la edad 
biológica, sino con una concepción del uso y abuso 
del poder. 
El futuro se escribirá no con más de lo mismo, sino 
con un borrón contundente y con una cuenta 
nueva. Sí, una cuenta que no entenderá de cajas 
B ni de paraísos fiscales. Comenzaba diciendo que 
estamos en horas bajas. Los socialistas hemos 
pedido que el presidente Camps disuelva las Corts 
y convoque elecciones anticipadas, de acuerdo 
con las facultades que le atribuye el Estatut. 
La situación lo requiere mucho más allá del resultado 
que puedan pronosticar las encuestas. 
Creo que quién ganará no es lo sustancial en estos 
momentos. Lo verdaderamente importante es que 
la política emita a la sociedad un mensaje claro y 
nítido de regeneración. Esta comunidad autónoma 
no puede parecerse al mundo que encarnan 
personajes como Berlusconi. Da la impresión que 
nos han estado gobernando entre bastidores 
individuos como Correa o el Bigotes. 
Esta comunidad y, especialmente, la provincia de 
Castellón, necesitan una regeneración sin medias 
tintas. Una revolución. Una revolución que lidere 
valores esenciales como la separación de poderes 
y autonomía de la política. La política desligada 
de miserables. Igualdad de oportunidades para 
el mundo de la empresa y, evidentemente, un 
vuelco en las prioridades del Consell : invertir para 
cohesionar la sociedad y para activar el empleo. 
Nunca más una administración que se deje chulear 
por tipos que se hacen llamar a sí mismos don Vito . 
¿Cómo nos ha podido pasar todo esto? ¿Por qué 
les dieron acomodo y llave en la caja de todos? 



Pinceladas 
de verde y de naranja 

Del pastel de ... 

... 2.150.000 € del programa de caminos rurales que 
reparte la Taula del Sénia -este organismo que para 
el PPO viene a ser una cosa rara e inútil-, de este 
pastel el próximo año a Vinarós le corresponde 
casi el12% que se destinará al acondicionado y al 
asfaltado del Ca mí de Canet de casi seis kilómetros 
de longitud que es uno de los que tenemos en 
peores condiciones con algunos tramos aún con 
tierra. Estas obras incluyen canalizaciones para el 
desvío de las pluviales desde este camino hacia 
el Cervol para asegurar su conservación y contra 
la acción de fuertes lluvias. Como en las dos 
ediciones anteriores, a cargo del Ayuntamiento 
correrá únicamente el 12% de esta cantidad 
mientras que el 88% lo pagará el Ministerio a 
través de la Taula del Sénia. Las obras comenzarán 
el próximo mes de febrero. 

Pensábamos que no íbamos •.. 
... a ver publicado el artículo de opinión al que 
hace un par de semanas nos referimos como 
el artículo "del negro del PPO" porque El Diariet 
hubiese vetado este escrito fraudulento pero 
no ha sido así y nos hemos podido enterar de su 
contenido. El estilo de su redacción confirma 
nuestra identificación del"negro" que en realidad 
lo ha escrito. Su contenido poco importa, es más 
de lo mismo, insultos a manta, pero lo que sí que 
importa es la osadía y la desvergüenza de un 
PPO que se salta toda clase de normas éticas y 
morales tanto en las formas como en los métodos 
que utiliza. En las formas injuriando y mintiendo 
machaconamente para hacer pasar por verdad 
lo que es sólo falsedad y tergiversación; y en 
los métodos recurriendo a todo tipo de tretas y 
fraudes, como en el que han sido pillados y que es 
sólo la punta visible del iceberg que se añade a 
las otras practicas de tipo fascista de las que hacen 
hasta alarde como el cautivar votos a cambio de 
prebendas. Todo vale para su único fin, el poder 
absoluto con una mayoría absoluta. Estos lobos con 
pieles de cordero que en vez de entonar el "mea 
culpa" critican que hayamos difundido un hecho 
cierto que como partido tenemos la posibilidad 
y el derecho de conocer por estar representados 
en el consejo de redacción de El Diariet. Desde 
dicho consejo vigilaremos exhaustivamente que 
el PPO no vuelva a colar ningún otro escrito de 
ningún otro "negro literario': 

Nadie puede poner en ... 

... duda la voluntad de la empresa del proyecto 
Castor en adaptarse en todo lo posible a las 
peticiones del Ayuntamiento, de entidades y 
de particulares cuando éstas son razonadas y 
constructivas. La pasada semana el BOE publicó 
las nuevas afecciones al haberse modificado el 
trazado del gaseoducto desde la costa hasta la 
planta para que allí donde sea posible circule 
bajo los caminos sin cruzar ni afectar fincas. 
Este segundo cambio que viene después de 
haber aceptado el cambio del emplazamiento 
inicialmente previsto, además de un costo 
suplementario implica un alargamiento de los 
tramites y otro contratiempo más para la empresa 
que no obstante lo ha admitido sin más. 

Gobernar desde la ... 

... oposición es lo que pretenden hacer los dos par
tidos que la constituyen que tras el verano, han 
desoxidado y engrasado su tenaza que vuelve 
a estar en marcha para cercenar todo lo que sea 
menester. En el pleno ordinario de esta semana 
el BLOC ha vuelto a actuar en su papel de ariete 
del PPO. La puesta en escena se ha visto perfec
tamente que ya estaba preparada y pactada de 
antemano con el señor Juan que durante los tur
nos del señor Fontanet iba ejerciendo de apun
tador teatral leyéndole el libreto del guión desde 
la concha del escenario. Primero, permitiendo las 
modificaciones presupuestarias para el pago de 
facturas de luz, teléfono, correos y fiestas pero 
dándole la entrada teatral al señor Molinos para 
que pudiese volver a la carga con la anulación 
de la gala de las reinas, cuya responsabilidad es 
sólo de ellos al no haber hecho con la partida 
de 12.000 euros que habíamos preparado lo 
mismo que hicieron con las dos partidas para el 
mantenimiento de playas y para el Peixcológic, 
extraerlas del conjunto y votarlas a favor. Luego 
haciendo que tras casi dos años de incumplimien
tos se deje sobre la mesa "para estudio" el punto 
por el que se le iba a fijar a la empresa a quien 
se adjudicó la ejecución de suelo industrial en la 
zona del Vilaplana un plazo de un mes para que 
presente el aval en garantía de sus compromi
sos tal como han hecho absolutamente todos los 
urbanizadores a excepción de esta empresa sin 
lo cual no ha adquirido la condición de urbaniza
dora y revocarle la adjudicación provisional por 
incumplimiento si no lo hace. Y, por último, mien
tras el señor Fontanet siente compasión de la 
empresa anterior por "su afectación por la crisis'; 
una empresa que no ha invertido ni una hora de 
trabajo en desarrollar nada, en cambio es inexo
rable con las de los 21 PAI de la Costa Norte - lo 
de la crisis no debe ir con ellas- proponiendo su 
desestimación definitiva a pesar que éstas están 
prestas a invertir de inmediato en miles de ho
ras de trabajo en la construcción del supervial. 
No contento con ello, pone en peligro el futuro 
de Sol de Riu como paraje natural favoreciendo 
a sus propietarios con muchos más metros de 
urbanización, echa a perder el estudio elaborado 
que nos costó 55 millones de pesetas que no 
le vale porque hay que hacer otro, así como las 
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horas y horas invertidas por el personal del Ayun
tamiento y perjudica a todos los propietarios 
particulares que seguirán pagando contribución 
urbana sin poder hacer nada con sus fincas. Con 
su moción el BLOC ha permitido que el PPO se 
salga de rositas sin que tenga que argumentar en 
su propia contra por ser el PP con Moliner y Ro
kisqui quien dibujó y aprobó el supervial y los 21 
PAI. Nosotros nos hemos limitado a gestionarlos, 
como dicen todos los informes, dentro de la más 
estricta legalidad. Este montaje teatral no es na
tural y con tanto Gürtel como hay se nos anto
jan fantasmas donde quizás no los haya, pero se 
nos antojan. Las críticas que contiene a la ela
boración del PGOU por el PP hizo que éste sólo 
aceptase una parte de la moción que, como es 
ilegal que se corte, afortunadamente quedó de 
nuevo sobre la mesa. 

Las críticas que contiene... · 

... la moción hacia la elaboración del PGOU por 
el PP, hizo que éste sólo aceptase una parte de 
la misma que, como es ilegal que se corte, 
produjo que se quedase nuevamente sobre la 
mesa sin votar. Nosotros nos hemos limitado a 
gestionar de la forma más conveniente para los 
intereses municipales el desarrollo del supervial 
y de los PAI a su alrededor cuya adquisición de 
terrenos por las promotoras se produjo "a saco" 
inmediatamente después aprobado el PGOU 
de Jacinto Moliner y lo hemos hecho desde el 
respeto absoluto a la legalidad vigente, a los 
derechos de los propietarios y procurando no 
causar ningún estropicio al estilo del elefante 
dentro de la cacharrería que es lo que pretenden 
Juan y Fontanet que ocurra. El supervial y los 21 
PAI ya fueron derrotados en otro pleno y por ello 
decidimos aparcarlo sine díe, sin que tengamos 
la menor intención de volverlo a plantear durante 
el resto de la legislatura. Una reforma de tal calibre 
como la que propone Fontanet de acuerdo con 
Juan en la práctica implica la elaboración de un 
nuevo PGOU que sustituya al nefasto PGOU de 
Moliner que nadie tiene que olvidar que es el que 
permite y hace posible todas las barbaridades 
urbanísticas con las que herqqs tenido que bregar. 
Pero precisamente ahora 'no corren buenos 
tiempos para ello, ni para elaborarlo ni para 
pagarlo, ni para dejar perder lo ya realizado. 



Verdades, porcentajes, legalidad y 
destrucción injustificada 

Associació de Propietaris 
perla Defensa de les 
Soterranyes 

En el PVI desde la realidad, crean sus historias 
como la cena nocturna pagada por esta 
Asociación, cena que nunca existió. Cuando lo 
ocurrido fue que en la manifestación a la reserva 
asistió el hijo de un destacado miembro de la 
candidatura del PVI portando una pancarta en 
contra de la reserva. Luego en sus visitas por Les 
Soterranyes con Fontanet, Torres, Marcela y el 
funcionario de turno, nos dice el señor Balada que 
él no convoca la reunión con los empresarios para 
vender Les Soterranyes (cuando le criticamos la 
forma de actuar de esta corporación que primero 
vende y luego informa a los propietarios), como 
todo político nos contesta que eso de convocar a 
los empresarios fue cosa del alcalde (¿será que tira 
la piedra y esconde la mano?). La otra semana nos 
dice que controlan el 70% de las propiedades de 
Les Soterranyes. Esta semana nos dice que poseen 
880.000 metros de los cuales 40.000 están fuera 
de la demarcación y si el polígono cuenta con 
2.500.000, señor Balada, no cuadran los números, 
ya parecen los presupuestos anuales. Deseamos 
que la Conselleria no se deje influenciar por 
estos datos y sea consecuente. De lo contrario, 
sería un abuso más de la clase política de este 
país, como denuncia el informe Auken. Informe 
pretendido censurar y paralizar en Europa por 

Preguntes al plenari del 13 d'octubre de 2009 

Esquerra-Vinarós 

esquerra Aquestes són les preguntes que Esquerra-
Vi na ros, d'acord amb la normativa 

marcada pel Reglament de Participació Ciutadana, 
adre~a, a través de la Regidoria de Participació 
Ciutadana, a l'alcalde-president de I'Ajuntament 
de Vinaros, en el plenari del dia 13 d'octubre de 
2009. Les preguntes són les que segueixen: 
l . Vistes i materialitzades jales obres de remodelació 
del nostre mercat, aquest ja comen~a a prendre 
forma, pero vistos els plimols del que sera l'espai 
ja acabat. 
Pregunta: Perqué s'ha decidit posar cambres 
frigorífiques i de conservació d'a liments adossades 
als habitatges del ve·lnat del carrer de !'Angel, i no 
adossades a les del supermercat adjacent? 
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nuestros políticos nacionales, para no aflorar las 
miserias de nuestra clase política y la implicación 
de técnicos y organismos institucionales para 
destruir todo el territorio bajo falsos conceptos 
de interés social y utilidad publica para privar a 
los ciudadanos de sus propiedades. 
El señor Balada lo que debería de explicar a la 
población cuando dice que las construcciones 
de Les Soterranyes son ilegales ¿por qué ha 
excluido la Estrella?, ¿qué criterios ha utilizado 
para establecer esta diferencia? Estamos 
esperando la contestación a nuestras alegaciones 
hace 17 meses como otras asociaciones y 
propietarios afectados, ¿esto, es legal? ¿Es legal 
la biblioteca? Y usar el dinero público para 
establecer un polígono industrial para no permitir 
la especulación del suelo (¿?); beneficiando a las 
grandes empresas, cuando se ha permitido la 
especulación en la vivienda; llevando a la ruina 
a muchas familias de trabajadores (artículo 47 
Constitución) y perjudicando a los legítimos 
propietarios de las fincas ¿eso es legal? Mucha 
Taula del Sénia y mucho promocionar los olivos 
milenarios, pero como profesor de Historia, que 
para llegar a milenarios primero hay que ser 
centenario; pero con ustedes dos, en nuestra 
corporación nos vamos a quedar sin nada, pues 
lo que promocionan fuera lo destruyen dentro. 
Por último, recordarle al Equipo de Gobierno y 
al señor Fontanet, que somos ciudadanos (que 
no vasallos) y tenemos nuestros derechos, que 
defenderemos hasta las últimas consecuencias. 

2. Els alumnes de la EOI, de segon curs de Nivel! 
lntermedi, no han pogut comen~ar el curs, 
perqué després de tot el vergonyós espectacle 
protagonitzat per la Direcció General de Centres, 
convidant els nostres alumnes a anar a Benicarló, 
ara s'han trobat que cap professor vol vindre perla 
pobra oferta económica que els fa la conselleria . 
Pregunta: En quin punt es troba ara mateix la 
situació de burla i indefensió feta als nostres 
alumnes? 
Pregunta: Li consta si cap deis 35 assessors de 
Carlos Fabra, entre ells fills i filies d'exalcaldes, 
han renunciat als seus sous per poder portar aquí 
professorat a la EOI de Vi na ros? 
Gracies per la seua atenció. 

Balada 

17 octubre 2009 

Associació de vei"ns Migjorn 

4° decada 1/uitant per Vi na ros 

En la reumo que vam tindre amb ell, regidor 
d'Urbanisme, li vam exposar les nostres queixes 
i propostes, preguntes i aclariments. Li vam 
preguntar com és que al passeig reformat de 
Blasco lbáñez hi ha tantes tapes de registre?, 
pocs bancs?, moltes !loses esquerdades, i massa 
taules deis bars i restaurants a la part central 
del passeig? Quan es faran els espigons?, i les 
aportacions d'arena? Ens va dir que falta que el 
Consell aprove l'estudi d'impacte mediambiental, 
li vam recomanar que porten !'arena ara, perqué 
en un temporal fort l'aigua pot arribar a la pla~a 
de SantTelm. 
Vam preguntar quan refaran el "bunyol" deis 
carrers de la Verge del Lledó i de Tirant lo Blanc, 
li vam propasar reformar els jardins del carrer 
de Sant Francesc i fer-ho de doble direcció, des 
del carrer de Sant Josep fins al de Febrer de la 
Torre. En quin procés esta la pro posta de vial que 
li vam fer arribar des de Migjorn, vial que uniría 
la carretera d'UIIdecona amb !'hospital i els pares 
industrials, la N-232 i el port, per l'antic pont i via 
del tren. 
Li vam dir que la "solució" a les inundacions de 
certes zones del poble no eren correctes. Hi 
han fet una "Otiliada'; han creat més punts de 
contaminació de la platja d'a igües fecals. Abans 
teníem dos punts de contaminació (¿aquest tema 
no és prou important per als opositors?, un escaló 
sí que ho és?). Abans de fer la remodelació del 
passeig, quan plovia un poc, no gaire, "teníem" 
dos punts de contaminació: un al final de Fora 
del Forat i l'altre a l'antic col·legi Sant Sebastia. 
Pero, ara en tenim quatre, a part deis esmentats 
tenim el tercer al racó del port i el quart a la punta 
de la Roca de la Gavina. Anem avan~ant, tenim 
l'a bocador de RSU, que contamina !'a ire i la terra, i 
posa en perill l'aqüífer i la mar, quan plou, perles 
aigües fecals. 
Vinaros té moltes cases antigues al centre antic. 
Li va m preguntar que tenen previst per recuperar 
aquests edificis, li va m fer una pro posta que farem 
pública en un altre escrit, pero, donem suporta la 
pro posta de I'Aifred Gómez, pro posta queja va fer 
Migjorn al Consell Municipal de Cultura fara uns 
tres anys, al senyor Ximo Arnau. 



ACTUALITAT 

Per un import de 55.667 eu ros 

Es rebaixaran 79 voreres per fer més accessible la ciutat 
_L 
f~¡,,,, 

Els rebaixos es faran en les avingudes de Madrid, Almeria, correr de Sant Joaquim, Sant Ferran, Sant Andreu, 

Aragó i Santa Isabel 

L'Ajuntament de Vinarós ha iniciat els treballs 
d'accessibilitat en alguns carrers de la ciutat. 
En total, es rebaixaran 79 voreres per un import 
total de 55.667 euros en les avingudes de 
Madrid, Almeria, carrer de Sant Joaquim, Sant 
Ferran, Sant Andreu, Aragó i Santa Isabel. De 
l'import total la conselleria aporta mitjan<;:ant 
una subvenció 38.970 euros, mentre que la 
resta es finan<;:ara de les arques municipals. 
El regidor d'Urbanisme, Javier Balada, també 
va informar de la practica finalització de les 
obres del carrer del Capitán Cortés, que s'ha 

REQUISITOS COMPRADOR 

ampliat. Els treballs en aquesta zona se centren 
ara a realitzar més places d'aparcament i 
canalitzacions de pluvials. A més, al carrer 
de leda s'esta instal·lant d'una nova illa de 
contenidors soterrats. 
D'altra banda, I'Ajuntament ha iniciat les obres 
del carril bici i l'enllumenat del camí de Sant 
Gregori, principal accés a la Ciutat Esportiva. A 
més, s'esta fent la il·luminació de la prolongació 
de l'avinguda de Maria Auxiliadora fins al 
cementeri, que I'Equip de Govern preveu que 
estiga a punt per Tots els Sants. 

Disponibilidad de ahorro para hacer frente al20% del precio de la vivienda (32.283 €) 

CARACTERÍSTICAS DE LAS VIVIENDAS PROTEGIDAS 
Vivienda de 3 dormitorios + 2 baños 

PRECIO DE VENTA: 119.569,35 € + 7% IVA 
FINANCIACIÓN 
Plazo préstamo hipotecario: 25 años 1 Tipo de interés: Subsidiado 
Préstamo hipotecario y aval entregas a cuenta con Caixa Catalunya 
Entrega en efectivo, IVA incluido, por el comprador: 32.283 € 

SUBVENCIONES VPO Y SUBSIDIACIONES TIPO INTERÉS 
COMPRADOR A CARGO CCAA Y ESTADO 
Entre 15.000 € y 28.000 € \ ~ · • 

17 octubre 2009 

El projecte Castor 
modificara el tra~at de 
les seues canalitzacions 

J.F 

El regidor d'Urbanisme, Javier Balada, 
ha informat que el projecte Castor s'ha 
modificaten el tra<;:atde les ca na litzacions 
en la seua sortida pel mar i el magatzem 
de gas tant per peticions de I'Ajuntament 
com d'alguns propietaris de finques 
afectades. L'Administració General de 
I'Estat ha remés un escrita I'Ajuntament 
mitjan<;:ant el qual comunica la 
necessitat de realitzar-se aquests nous 
tramits administratius. La modificació 
es va publicar dijous 8 d'octubre en el 
Butlletí Oficial de I'Estat (BOE). i a partir 
de la seua publicació hi haura 20 dies 
en els quals es podran presentar les 
corresponents al·legacions. 

Paso de la cofradía de 
pescadores San Pedro 

Se invita a todos los cofrades (capuchinos) 
que tengan intención de salir en la 
procesión de Semana Santa 201 O a una 
cena que tendrá lugar el próximo 14 de 
noviembre en el Tentadero de la Peña 
Taurina Pan y Toros. 
Se ruega confirmen la asistencia antes del 
7 de noviembre. 
Teléfono de contacto: 964.45.00.77 

PLAZOS PROMOCIÓN 
Expediente de calificación provisional de 

fecha 6 de Noviembre de 2008 
Licencia de obras de fecha 17 de Julio de 2008 

Obra iniciada 
Entrega de llaves Septiembre 2.01 O 
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ACTUALITAT 

Sessió ordinaria de 
I'Ajuntament 

Pie de 13 d'octubre de 
2009 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, deis esborranys de les 
actes de dates 23-07-()9 (19.15 h), 11-()8-09 i 
17-()9-09. Unanimitat 
2. Dació de compte de Decrets i Resolucions 
de I'Aicaldia de conformitat amb el que 
disposa l'article 42 del R.D. 2568/86 de 28 de 
novembre. 
3. Modificació pressupostc'uia 30/09, en 
la modalitat de suplement de credit, per 
import de 155.000 E-festes. S'aprova per 
majoria, amb els vots a favor del PSPV i el PVI, 
l'abstenció del BLOC i el voten contra del PP 
4. Modificació pressupostaria 31/09, en la 
modalitat de suplement de credit, per import 
de 250.000-llum. S'aprova per majoria, amb 
els vots a favor del PSPV 1 el PVI i l'abstenció 
del PP i BLOC. 
5. Modificació pressupostaria 32/09, en 
la modalitat de suplement de credit, per 
import de 30.000 E-telefon. S'aprova per 
majoria, amb els vots a favor del PSPV i el PVI i 
l'abstenció del PP i BLOC. 
6. Modificació pressupostana 33/09, en la 
modalitat de suplment de credit, per import 
de 19.000€-correus. S'aprova per majoria, amb 
els vots a favor del PSPV i el PVI i l'abstenció del 
PP i BLOC. 
7. Reconeixement extrajudicial de credits 
núm. 1. S'aprova per majoria, amb els vots a 
favor del PSPV i el PVI, l'abstenció del BLOC i el 
vot en contra del PP 
8. Subrogació nous titulars cadastrals quotes 
d'urbanització 3 zrN. Unanimitat. 
9. Proposta relativa al procediment per a 
la gestió indirecta del programa d'actuació 
integrada en sol urba carrer Saldonar LL 
Unanimitat. 
1 O. Proposta relativa a la sol·licitud de la 
mercantil Mecano A&U, SL, pera la prorroga 
del SUI02-SU03. Es retira el punt de l'ordre 
deldia. 
11. Moció presentada pel BLOC per a la 
desestimació definitiva deis Programes 
d'Actuació Integrada de la zrN. Es retira el 
punt de l'ordre del dia. 
12. Moció presentada pel BLOC sobre 
l'aplicació de la Llei de Promoció de 
l'autonomia personal i atenció a les persones 
en situació de dependencia (Liei 39/2006 de 
dependencia). S'aprova per majoria, amb els 
vots a favor del PSPV, PVI 1 BLOC 1 l'abstenCio 
deiPP 
13. Despatx extraordinari. 
- Aprovació estatuts centre del coneixement. 
Unanimitat 
- Soterrament linia mitja tensió ciutat 
esportiva. Unanimitat 
- Cessió a lberdrola instal·lacions peral centre 
de transformació del mercat. Unanimitat 
14. Precs i preguntes. 

17 octubre 2009 

Bloc i PP for~aran una nova planificació urbanística 
de la costa nord sense desestimar els 21 PAI 
El BLOC va acceptar una esmena del PP a la seua moció per a no desestimar el s 21 
PAI programats 

El PP i el BLOC aprovaran en el próxim pie del mes 
de novembre una moció per a tornar a planificar 
la costa nord pero sense desestimar els 21 PAI 
programats en la zona, com pretenia el BLOC. Els 
populars van presentar una esmena de substitució 
del primer punt de la moció presentada pels 
nacionalistes, concretament el referit a desestimar 
els 21 PAI programats, pero sí que es van mostrar 
d'acord amb el segon punt, que incidia en la 
necessitat d'exigir un nou estudi extern per a la 
zona. El portaveu del BLOC, Domenec Fontanet, va 
acceptar l'esmena del PP i el punt es va retirar de 
l'ordre del dia, en espera que la moció siga reescrita 
i presentada en el próxim plenari de novembre. 
El punt va generar un llarg debat entre els grups 
municipals. Segons el porta ve u del BLOC, Domenec 
Fontanet, el desdoblament de la nacional 340 i la 
nova conjuntura económica han deixat obsolet 
!'actual projecte urbanístic de la costa nord. 
Fontanet també va defensar la creació d'espais 
naturals protegits en Sol de Riu i els Cossis, una 
zona que actualment és urbana pero que, segons 
els nacionalistes, "podría protegir-se traslladant els 
coeficients d'edificabilitat a altres punts, tal com ja 
va m proposar en el PI a Especial de !'Ermita". 
Per part de I'Equip de Govern, el regidor 
d'Urbanisme, Javier Balada, va recordar que la zona 
ja disposa d'un estudi que va costar 250.000 euros 
i que, si s'aprova !'actual planificació de la zona, la 
!larga tramitació necessaria faria que fins d'aquí 
a uns cinc anys no comencessen a pagar-se les 
quotes d'urbanització. Balada també va assegurar 
que la proposta de transferencia urbanística del 
BLOC significaría "una requalificació de la zona de 
Sol de Riu, una zona que esta protegida i sense 
possibilitats de construir". 
Per la seua banda, la portaveu socialista, Librada 
López, va recordar la manca d'infraestructures 
de la costa nord, que se solucionarien amb la 
urbanització. Per López, tornar a planificar la zona 
"significaría llan<;ar el treball de dos anys i els més 
de 250.000 euros que va costar un estudi que ara 
ens demanen repetir". 

El portaveu del PP, Juan Bautista Juan, va indicar 
que la futura variant de la N-340 fa que haja de 
reconsiderar-se la zona nord, atés que !'actual 
vial de la carretera nacional faria la funció de 
circumval·lació de tota la costa com pretén el 
supervial. Juan va considerar que "no és necessari" 
desestimar els PAI programats pero es va mostrar 
favorable a tornar a planificar la zona. 
Finalment, !'alcalde, Jordi Romeu, va voler 
aclarir que la urbanització de la zona nord "no 
és una proposta urbanística del Govern local, 
sinó que simplement estem aplicant el PGOU 
de la ciutat, informada pels tecnics municipals". 
Romeu va advertir referent a aixó que "cada grup 
municipal té la seua responsabilitat i nosaltres 
ens mantenim en la proposta d'aprovació que es 
va fer en el seu moment pels tecnics municipals 
perqué aquest Equip de Govern vol unes 
infraestructures necessaries per a una zona tan 
amplia com la zona nord". L'alcalde considera que 
no es tracta "de solament un supervial, sinó també 
d'infraestructures d'aigua, llum, clavegueram, etc., 
perdonar viabilitat a tot aquesta m bit d'actuació". 
Romeu també va apuntar que s'ha d"'aprofitar" 
aquest moment de crisi pera la tramitació de tots 
aquests PAI. "Si ara ens parem i tornem a partir 
de zero, els propietaris veuran paralitzada la seua 
possible venda i gestió de les seues propietats'; va 
indicar, recordant a més que "un canvi substancial 
és que fins ara aquests PAI estaven regulats perla 
RAU i si es desestimen passaran a estar regulats per 
la LUV': Romeu també va incidir que "hi ha fins i tot 
un PAI que esta aprovat, i el titular pot vindre dema 
a l'ajuntament a demanar la !licencia d'obres': 
El pie també va aprovar gracies als vots favorables 
de PSPVi PVI i l'abstenció del BLOC les modificacions 
pressupostaries referides a festes per un import 
de 150.000 euros. El PP va votar en contra del 
punt per considerar el regidor Ernesto Molinos 
que aquesta "no és la millor forma d'elaborar uns 
pressupostos". 
També van ser aprovades les corresponents a les 
factures de llum, telefon i correus. 
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ACTUALITAT 

El centro del conocimiento 
ya tiene estatutos 
El ayuntamien t o espera q ue e l centro 
ofrezca oportunidades a los t it ulados 
vinarocenses 

Javier Flores 

El centro del conocimiento ya tiene aprobados 
por unanimidad sus estatutos. Esto permitirá la 
creación de la figura de una fundación, que tras ser 
inscrita en el registro tendrá plena personalidad 
jurídica y ya iniciará la gestión del centro antes de 
ser construido. 
El concejal de comercio y nuevas tecnologías, 
Vicent Andreu Albiol, destacó que estos estatutos 
han sido pensados para contribuir a la eficiacia 
en el funcionamiento del centro, que pretende 
trasladar sus resultados a un contexto real "y que 
signifique la creación de puestos de trabajo para los 
universitarios vinarocenses, intentando que este 
90% de titulados que actualmente elercen fuera 
de la ciudad pueden aprovechar las oportunidades 
de las empresas y universidades que participaran 
en el centro y se queden a tarbajar en Vi na ros". 
Entre las finalidades de la fundación recogidas 
en los estatutos destacan la promoción de la 
investigación tecnológica, poner a disposición de 
las empresas los locales, redes de investigación 
y transferencia tecnológica, favorecer la 
comunicación entre universidades, administración 
e industria y favorecer el aprendizaje de las 
tecnologías de la comunicación a la sociedad. 
"Pensamos que los beneficiarios ha de ser la 
sociedad en general y no solo la universidad y las 
empresas'; indicó Albiol 
Por lo que respecta a la administración de 
la fundación, funcionará a través de un 
patronato donde estarán representadas todas 
las instituciones y empresas que participaran 
inicialmente en el proyecto y con las que ya se 
han comenzado a definir las lineas de trabajo 
del centro. 
"No queremos crear una estructura burocratizada 
y lenta que dependa del ayuntamiento sino 
una herramienta dinámica que impulse a 
emprendedores e investigadores a conseguir 
resultados para los ciudadanos'; aseguró el 
concejal socialista. 
Actualmente el centro está en un proceso de 
adjudicación de la redacción del proyecto de 
construcción con un presupuesto de 2.041 .000 
euros, para cuya adjudicación, que podría 
producirse a finales de este mes, ya se han 
presentado once empresas. Posteriormente se 
sacará a concurso la dotación del equipamiento 
tecnológico del centro con una inversión de 
600.000 euros. El inicio de las obras está previsto 
para diciembre y su duración es de un año. El 
Centro de Conocimiento se emplazará en el PAI de 
Verdera, donde el consistorio tiene un dotacional 
de 4.400 metros cuadrados. 
Los fondos provienen de una subvención del 
ministerio de Industria de 200.000 euros y un 
prestamo sin intereses de tres millones de euros. 
"Es una inversión de futuro interesante y junto con 
la creación del polígono industrial, la creación de 
la A-68 y el proyecto Castor debe dar el impulso 
que le ha faltado a Vinaros en los últimos 30 años'; 
concluyó Albiol. 

1 7 octubre 2009 

La Funda ció Caixa Vinaros 'immortalitza' 
a m b a u d iovisua ls els oficis 
vinarossencs tradicionals 
L'arxiu s'exposara en una sala de la Casa Membrill era 

El raim es va xafar com es feia de manera tradicional. 

X. Flores 

La Fundació Caixa Vinaros esta recopilant un 
arxiu amb audiovisuals deis oficis i treballs 
tradicionals i artesanals de la ciutat per ser 
exposats en una sala de la futura seu de la 
Casa Membrillera. Entre aquestes tradicions 
es troben la recollida de garrofes i olives, la 
sembra de fesols, la plantació i recol ·lecció 
de panís, la matanc;a del porc i la posterior 
realització deis seus productes, etc. 
Aquesta tardor ha sigut el torn de recordar 
la tradició vinícola vinarossenca, recreant 
a la perfecció tot el procés de la verema, 
que en anteriors segles era la principal font 
de riquesa del municipi. Va ser la plaga 
de la fil ·loxera va acabar amb les amplies 
plantacions de vinya existents, que es van 
haver de substituir per garrofers, oliveres 
i ametlers, i des de fa unes decades per 
tarongers. 

El tio Francisco va detallar el procés de verema 

D'aquesta manera, a la finca del director 
de l'entitat, Sebastia Casanova, la televisió 
comarcal Canal 56 va gravar tot el procés de 
verema fins a la realització del vi, explicat 
amb les savies paraules del tio Francisco, 
expert coneixedor de tot el procés, ja que 
en el seu temps va ser l'encarregat de les 
finques de Cabadés. 
Vestits com abans anaven els veremadors 
de Vinaros, amb brusa grisa i barret, alguns 
socis de la Caixa Vinaros van recollir el 
ra·l·m i el van dur amb el recipient de fusta 
anomenat portadora per tirar-lo damunt 
del tendal convenientment disposat al carro 
- l'anomenat encerat-, on va ser trepitjat 
com també ho feien llavors, abrac;ant-se els 
uns amb els altres per no caure i rodant al 
voltant del recipient. 

11 1 
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ACTUALITAT 

El PP denuncia falta de planificació en la utilització deis camps de la Ciutat Esportiva 
Asseguren qu e la ciutat esta t enint un "prog ress iu aband ó" 

X. Flores 

com !'informe de la unitat de carreteres de 
I'Estat que dicta que I'Ajuntament ha de fer 
els accessos afectats per la N-232 i que el 
condicionament haura d'estar totalment aca
bat abans de la posada en funcionament de la 
Ciutat Esportiva. 

Ci utat "abandonada" 

El PP de Vinaros ha denunciat una "falta de 
planificació" per part de la Regidoria d'Esports 
en la distribució horaria de l'ús deis camps de la 
Ciutat Esportiva. Segons va assenyalar la regidora 
Mar Medina, un exemple de la imprevisió és que 
un deis equips base de la localitat es va quedar 
la setmana passada sense poder entrenar en els 
nous terrenys de jo e i va ha ver de fer-ho en la zona 
de terra del parquing annex. Segons Medina, el 
problema va ser que "els horaris es van donar 
en el mes d'agost, quan encara no se sabia si la 
Ciutat Esportiva estaria o no en funcionament, 
i ara hi ha una nova escola de futbol base". 
"Suposem que ha sigut un error, pero la classe 
política esta per solucionar els problemes i no 
per crear-los'; va indicar, per afegir que "hagués 
sigut molt facil arreglar-ho amb una reunió i una 
nova distribució d'horaris". 

D'altra banda, la també regidora del PP, Amparo 
Martínez, va considerar que la ciutat esta tenint 
un "progressiu abandó des d'Aiguadoliva 
fins a Sol de Riu per culpa d'un manteniment 
deficient". "La ubicació deis contenidors no 
és correcta i estan en mal estat, com els pares 
infantils, m entre que el manteniment de jardins 
i regs és inexistent i els vials estan plens de 
forats", va assegurar. 

el consegüent perill que implica". 

D'altra banda, Medina va insistir que la modi
ficació puntual número 5 del PGOU que possi
bilita la Ciutat Esportiva "especifica clarament 
que ha de complir-se una serie de condicions, 

Martínez va mostrar imatges com a exemple, 
incloent-hi també les plataformes de fusta de 
la costa sud realitzades pel arquitecte Vicent 
Guallart que "estan deteriorades i les juntes 
oxida des, a més de faltar-hi algunes taules, amb 

Per la seua banda, Medina va comparar el terra 
de la pla<;a de Sant Antoni amb el Trencadís de 
Gaudí, assegurant que el seu grup municipal 
"fa dos anys que demana que es canvie pero 
Balada ens contesta que quan entrem al 
govern nosaltres ja ho farem, eludint la seua 
responsabilitat coma regidor". 
Finalment, Medina també va considerar que el 
carrer de Sant Pasqual "fa pena perqué esta brut, 
fose i els contenidors fan una olor insuportable". 

Flores demana a Foment incrementar a set les freqüencies horaries deis serveis 
ferroviaris entre Castelló i Vinaros 

)(.Flores 

El conseller d'lnfraestructures i 
Transport, Mario Flores, ha exigit al 
Govern central un increment deis 
horaris de les línies ferroviaries entre 
Castelló i Vinaros "d'almenys set 
serveis diaris, igual queja existeix a 
Tortosa': Flores també ha anunciat 
que la Generalitat incloura aquesta 
petició d'augment de freqüencies 
deis trens de rodalia en el Pla 

Ferroviari que ha de signar-se entre 
la Generalitat i Foment. 
El conseller ha recordat que la línia 
actual "ja es troba en condicions de 
donar aquests serveis perqué ja s'ha 
millorat i el que ara falta és que el 
Govern central atenga les demandes 
de la comarca". 
Flores també va proposar, en el cas 
que el Ministeri de Foment no puga 

augmentar aquestes freqüencies de 
forma immediata, "que establisca 
unes tarifes redu'ldes d'uns sis euros 
per als trens de llarg recorregut 
dirigides als ve'lns d'aquestes 
comarques". 

Baixador a Peníscola 
Així mateix, Mario Flores també ha 
proposat la recuperació d'un nou 
baixador a Peníscola que sumaria 
més usuaris a aquesta línia i a més 
potenciaria la comarca des del 
punt de vista turístic i de serveis. 
El conseller ha recordat que són 
molts els estudiants de Vinaros i 
de poblacions ve'lnes que es veuen 
obligats a residir a Castelló entre 
setmana, atesa la limitada freqüencia 
del servei ferroviari . 
El conseller s'ha compromés a 
traslladar al Ministeri de Fomenttotes 
aquestes propostes amb l'objectiu 
que siguen ateses com més prompte 
millor. 
Finalment, ha fet referencia al pro-

jecte deis pressupostos generals 
de I'Estat i ha lamentat que es des
tinen "poc més de 20 milions d'eu
ros per dur el tren d'alta velocitat 
a Castelló". Flores ha qualificat els 
pressupostos de "clarament insufi
cients", per la qual cosa ha decla
rat que "si seguim així i el Govern 
no posa sobre la taula partides 
economiques superiors, seguirem 
molt temps sense I'AVE ". 
El conseller va fer aquestes 
declaracions després de la reunió 
que va mantenir aquest dimarts 
amb els representants locals del 
Partit Popular a Vinaros, amb el 
seu president Juan Bautista Juan, 
els regidors del grup popular i en 
presencia deis directors generals 
Vicente Dómine, de Transports i 
Logística, i Carlos Eleno, de Ports, 
a més de l'adjunt a la presidencia 
del PP provincial, Javier Moliner, 
el senador Juan José Ortiz i els 
diputats autonomics Jaime Mundo 
i Mariano Castejón. 

~P5 ¡Caritas necesita alimentos! 
u- Productos del mes 

Caritas Lugar de recog1da· las parroqu1as 
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ACTUALITAT 

El BLOC qualifica de "nefasta" la gestió economica de la Regidoria de Festes 
X. Flores 

El BLOC ha acusat I'Equip de Govern de "mal
gastar" després de conéixer la dest inació i la 
quantitat de les factures inc loses en una modi
ficac ió pressupostaria que ascen deix a 150.000 
euros i que es va dura pie el dimarts passat per 
a la seua aprovació. A pesar d'aixo, el punt va 
sortir endavant gracies a la seua abstenció. El 
portaveu nacionalista, Domenec Fontanet, va 
argumentar aquesta abstenció "per responsabi
litat, atés que les empreses i la gent que ha fet 
el seu treball té dret a cobrar-lo". 
Fontanet va qualificar de "nefasta" la gestió 
económica de la regidora de Festes, Maribel 
Sebastiá, assegurant que "no sap gestionar els 
diners del poble i així li ho diré en el pie': 
Per la seua banda, el secretari local del partit, 

Jordi Mo liner, va desgranar algunes de les 
factures que el BLOC considera "excessives", 
entre el les el sopar de gala, "q ue va costar 15.000 
euros, i que ens sembla un ma lbarata ment en 
temps de crisi " o la t raca final, que amb el canvi 
d'ubicació de laoplatja al pont de la Peineta "va 
suposar un sobrecost de 7.000 euros". Moli ner 
també va considerar excessives les des peses de 
lloguer en muntatges de so i "que I'Ajuntament 
col ·labore amb 6.000 euros en les festes 
del Carme quan després no poden comprar 
contenidors pera les barques". 

Gala de re ines 
/ 

L'a modificació pressupostaria que es va presentar 
el dimarts en pie va servir per pagar factures 

Vi na ros continua amb la se u a estrategia 
de promoció a través d'lnternet 
El Patronat de Turisme dissenya una campanya de publicitat en línia 
per promocionar el Concurs de Cuina i les Jornades de Cuina 

Redacció 

d'esdeveniments festius que ja s'han celebrat. 
"L'última data de 1'11 de setembre'; va indicar 
Moliner, "fet que demostra que la ga la de reines del 
Carnaval d'agost podria haver-se realitzat perqué 
podia haver estat inclosa'; va assegurar. 

.,.--..<.:; 

Per tal de donar a conéixer l'oferta 
gastronómica de Vinaros a través 
d'lnternet,alllarg del mesdesetembre 
s'ha portat a terme la campanya 
promociona! en línia anomenada 
www.vacacionesenvinaros.com, amb 
la finalitat d'un regal d'un cap de 
setmana pera dos persones a Vi na ros. 
La web encara continua activa, atés 
que també serveix per promocionar 
les Jornades Gastronomiques del 
Mes deis Arrossos de novembre. 
La campanya s'ha implementat 
entre el públic nacional i francés, 
i s'ha obtingut un radi d'obertura 
de correus electronics molt alt i, 
per tant, un gran interés per la 
campanya. Cal dir, pero, que l'exit de 
la campanya ha sigut superior en el 
mercat nacional envers el francés. 

Per a l'elaboració i disseny de la 
campanya es van utilitzar diferents 
elements grafics, com ara, fotos 
gastronomiques i de la destinació 
turística. La campanya ha consistit 
en l'enviament d'un portal de 
publicitat amb fotos de Vinaros 
i un breu comentari sobre la 
gastronomía i propietats delllagostí 
de Vinaros. ~usuari, per participar
hi, només ha de donar la seua adre~a 
electronica i la d'un amic, d'aquesta 
forma, es crea una cadena, a través 
de la qual qualsevol participant pot 
ser el guanyador d'aquest cap de 
setmana, i al mateix temps, es dóna 
a conéixer la localitat de Vi na ros a un 
gran nombre de potencials turistes/ 
visitants. 

més. D'una banda, crear una base 
de dades propia per al Patronat per 
a posterior campanyes, així com 
també un millar posicionament de 
la web turística de Vinaros, ja que 
s'augmenta el nombre d'usuaris que 
han entrat en la web www.turisme. 
vinaros.es. 

moment les capdavanteres pel 
que fa a la promoció turfstica, i'és 
una forma més rapida i eficient per 
promocionar un municipi. 
Finalment, el cap de setmana a 
Vinaros va ser guanyat per una 
parella catalana, que va poder 
gaudir de la seua estada al nou 
Hotel Casablanca i d'un sopar amb 
el menú de les Jornades de Cuina 
aplicada al llagostí al restaurant El 
Langostino de Oro. Aquesta campanya té dos finalitats 

Des del Patronat de Turisme de 
Vinaros s'aposta per aquesta 
iniciativa de promoció, ja que les 
noves tecnologies són en aquest 

El Carnaval de Vinaros, presente en la XXX M ostra de Valencia Cinema del Mediterrani 
Redacoár 

El Carnaval de Vinaros estará representado en la 
30• edición del Festival de cine más importante 
del Mediterráneo, La Mostra de Valencia, mediante 
el documental Oesdedins, dirigido por Enrique 
Adell y producido íntegramente por la empresa 
vinarocense Canal Maestrat. 
Oesdedins aborda el tema de la construcción de 
un Carnaval, desde el final de un desfile hasta el 
principio del siguiente, huyendo de los tópicos de 
mostrar la grandiosidad de las carrozas en los días 
centrales de la fiesta . Entrevistas a diseñadores, 
reinas, políticos, dirigentes de la C.O.C., etc., 
sumado a los principales actos carnavaleros 
acontecidos durante el año, forman el cuerpo 
central de este trabajo, en el que Adell ha querido 

mostrar las miles de pequeñas luchas cotidianas 
que hay detrás de los grandes actos culturales de 
una comunidad. 
La película participa en la sección Mostra de 
Cinema en Valencia y se disputa la Palmera de 
Oro, además del premio en metálico, con otros 
11 trabajos, finalistas entre los cientos de títulos 
llegados a la organización del Festival. 

La 30• Mostra de Valencia Cinema del Medite
rrani, se desarrolla en la capital del Túria del 16 
al 24 de octubre y tiene como sede los princi
pales cines y teatros de la ciudad. Precisamen
te en una gala que se celebrará en el Teatro 
Olympia el día 22, se entregarán los premios 
correspondientes a la sección en la que parti
cipa nuestra película . 



ACTUALITAT 

Una embarcación vinarocense captura 
9.000 quilos de doradas 

~ 

Momento de la llegada y descarga en el puerto de los 9000 quilas de doradas que "pescó" la embarcación Vicente Gil 

Andr'"'< 41blo' 

La embarcación de cerco Vicente Gil, con base 
en Vinarós, cuyo patrón es Francisco Segura y 
el armador la empresa de conservas y salazones 
Francisco Gil Comes El Menú, realizó la semana 
pasada una captura de doradas récord en la 
lonja vinarocense de 9.000 quilogramos. 
Los pescadores localizaron este gran banco de 
peces con el sónar, un aparato de detección 
de las profundidades, sin saber exactamente 
de qué clase de peces se trataba. Tras efectuar 
la calada y copar con el arte el cardumen de 
peces comprobaron que se trataba de las 
rebuscadas doradas. 
Tras la laboriosa faena del hizado a bordo del 
botín, regresaron a puerto a altas horas de la 

madrugada, comenzando la labor de descarga 
y embalaje de los peces ya que a bordo no se 
disponía de tantas cajas. A primeras horas 
empezó la subasta y los arrieros las iban 
adquiriendo para mercados tan dispares como 
Madrid, Barcelona, Valencia o Italia. 
La dorada se paga actualmente de 9 a 12 euros 
el kilo, con lo que se calcula que la venta superó 
los 90.000 euros. 
El otoño es una época propicia para la pesca de 
estos espáridos, que efectúan sus migraciones 
tróficas y de reproducción, recalando en nuestro 
litoral durante un par de meses. Habitualmente, 
son muchas las embarcaciones que las capturan, 
pero en esta cantidad nunca se dio el caso. 
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ACTUALITAT 

23 D'OCTUBRE. INAUGURACIÓ A LES 20.00 HORES A CARREG 
DE PEDRO RAMIRO POYO, DIRECTOR FUNDACIÓN CEDAT, 

AMBLA XERRADA: "QUE ÉS UN PLA D'ACCEC/8/L/TAT': 

o.,....,. b-l ""'-·-M Aju.ntamen~ de 

CciCiiifE \iiP V maros 
BAIX MAESTRAR 

LOCALIA ~ , .. 

17 octubre 2009 

.... ~. ó h.,~.,~~ 
'"" ó(J(J ~ .... \ ~ 

METEOROLOGIA de VINARÓS 

11111·* 

• 

01 

... ... 

llii¡¡flml 

.. 

.. 
~ 70 

.. 

.. 

Press1Ó 
,.,. 
1021.0 

,.,.. 
!Oi t.O 

S 

'"\ 
) . 

''.1 1, ' ' 

1 
1011.0 

1017.0 

1011.0 

1015.0 '" ¡' 

1014..0 ... ... Oom 

Temperatura lndex calor 
··· ·-----·--·· ----- ·· .. -30.0 300 

2&0 j\ l 28.0 

~\ "' ., ~~~ 2t.O 

~· 

1 
20.0 

11 r 1 
~ 24.0 1'« r ' 24 0 y 

l ~ 

\~1 
J 

1 ~ ! 220 

·r. J \ 1 "" j 
200 J ~ 1 

1 »O 

1 

18.0 "'1 11.0 

lOO lOO ... ... Oom ... 

Per Dorn1ngo Collor<7o 

des del 7 / 10 al 13 / 10 

lnforrnoc1ó faCilitada per 11 N 11 rneteov1r1CJros corn 







SOCIETAT 

Dinar Dinar per Carm en Puchal, pel gran car inyo demostrat, 
mentres a Serveis Tecnics de l'aJuntament ha trebal lat 

Despedida de soltero de Oliver 
Schutz. Una guapa camarera 
alemana nos servía los tercios 

•• 

Sol 
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Ap rovechando el prolongado verano vinarocense, un 
grupo de agentes de seguros Allianz de Alemania, 
disfrutaron de nuestro sol y comida 

Felicidades Pili celebró su cumpleaños en 
compañía de familiares y amigos 

50 años 
casados 
José Márquez 
y Josefa Rubio 
celebraron las 
bodas de oro 
con sus amigos. 
¡Felicidades! 



o 
1 ) 

o 
\ 

2 anyets 
Jordi Pla Olah, 
el més guapo 
del Baix Mestrat 
i part de 
l'estranger, va 
fer dos anys 

Felicitats 
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Pi li Viver va rebre rams de flors de 
familiars i amics el dia del seu sant 

El passat 8 d'octubre es va fer la festa de reobertura 
del pub Quijote Live amb nova decoració i 
regentat per Álex lbarra. Per molts anys 

Elena celebra el comiat de soltera amb els seus companys de I'Ajuntament 



SOCIETAT 

MAESTRAT 

106.2 FM 

Comida 
anual de los 
vecinos de la 
calle del Pilar 

El sábado 1 O de octubre se celebró en el 
restaurante La Cullera la típica comida anual de 
los amigos i amigas de la calle del Pilar. 
Cerca de 50 personas se reunieron para celebrar 
el décimo aniversario de este evento que no 
tiene otro fin que el de reunir a un nutrido grupo 
de gente para hablar de multitud de cosas 
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alrededor de esta entrañable calle. Felicidades 
a los incombustibles Maruja y Mundo por su 
perfecta organización, y a ella en particular por 
su parlamento que nos erizó la piel a todos los 
asistentes. 
Lo dicho: ¡Felicidades y que cumplan muchos 
más! 



Celebración de la festividad 
de Ntra. Sra. del Pilar 
SalvúJor G "' 

Como cada año los mayorales de la calle del Pilar de nuestra 
ciudad,j¡,mto con el Centro Aragogés de Vi na ros, entre otros 
actos, organizan la misa baturra, la cual se celebra en la 
arciprestal de la Asunción a las 12 horas del mediodía. 
La imagen menuda de la Virgen del Pilar es portada en 
peaña a hombros de sus mayorales desde la calle del 
Pilar hasta que hace su entrada por nuestra arciprestal 
acompañados de las clásicas dulzaina y tamboril, tal como 
manda la tradición. 
Cada año en esta celebración concreta, se llena a rebosar 
nuestra parroquia, para acoger a los muchos devotos de la 
Virgen y se realiza la misa baturra ofrecida por el Grupo de 
Jota del Centro Aragonés de Vi na ros. 
Ni que decir tiene que a los que nos gusta la jota y somos 
devotos de la Virgen del Pilar, si más a más, escuchamos 
una buena homilía a cargo de nuestro párroco-arcipreste 
mosén Emilio Vinaixa, en que nos comentó sobre la historia
tradición de la veneración de la Pilarica y de la actualidad 
concreta en el mundo de hoy, la celebración pese a ser 
extensa, se nos pasó como en un instante. 
Fue precioso ver en el momento de las ofrendas, la cantidad 
de gentes, sobre todo niños, ataviados con el traje típico 
aragonés depositando sus ramos de flores naturales como 
ofrenda a nuestra Pilarica. 
Del Grupo de Jota, pues qué les vamos a decir, es como 
si se nos hubieran traído un trocito de Zaragoza y de la 
basílica del Pilar a nuestra ciudad de Vinaros. Más de uno 
se emociona, nos emocionamos al sentir los cantos de la 
misa baturra, y como colofón al finalizar la misma, un par 
de niñas le regalaron a la Virgen en el día de su santo, una 
muy bien bailada jota. 
Al salir del templo, y como despedida, nuevamente el 
Grupo de Jota nos ofreció en la plaza Parroquial, una selecta 
selección de jotas cantadas y bailadas. 
Nuestras felicitaciones a todos los allí reunidos, y los que 
no pudieron estar, pero eso sí, amantes de la devoción de 
la Pilarica, y cómo no, deseamos que por muchos años, los 
mayorales de la calle del Pilar junto con el Centro Aragonés 
organicen en conjunto esta querida y entrañable fiesta . 
Muchas gracias y ánimo. 
¡Viva la virgen del Pilar! 

El Señor te bendiga y te guarde, 
Te muestre su ros1ro y tenga miSU'icordi4 de ti. 

Te mire bcnignamentc y te conceda la pcu. 

El Señor te bendiga, hermano. 

BENDICION DE 

SAN FRANCISCO DE ASÍS 
Majorals Carrer de Sant Francesc VTNARÓS 
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Belia Tortajada 

Pili Caudet 

Merín Saura 

Pilarín Esteller 

Manuel Ferrer 

Ramona Pla 

Goyo González 

Juanita Pau 

Jaime Bas 

Paqui Robles 

Puri lbáñez 

Pepita Pascual 

Pepita Forner 

Lolita Zapater 



CULTURA 

Presentada l'agenda cultural de tardor-hivern 
La Regidoria de Cultura i la Fundació Caixa Vinaros van presentar 

dimecres l 'agenda cu ltural de ta rdo r-h ivern. Una extensa agenda 

d'actes pe r a tots e ls gustos i púb li cs que us deta ll em a continuació 
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• Biblioteca Municipal • Auditori Municipal • Pub Quijote • Universitat Jaume 1 • Església Arxiprestal Sala d'actes Fundacíó Caixa Vinarós • Espai d"Art Fundació Caixa Vinarós • • • . • • 
: 

17 1 Oissable 20.00 • CONCERT DE PASDOILES. Socielal Musical la Alianza. -· · • . 
dll21cl'-- • EXPOSICIÓ de Jesús Carroza. ...... _ 

17 Dimarts 17.30 
dll23cl'--

EXPOSICIÓ COCEMFE. al l .... _ • 
dll17 ... _ -...... _ 

23 Oivendres 22.30 • TEATRE. amb J' obra Educador social en Alaska. 

24 Oissable 19.00 • MUSICAL Locura. tu nuevo musical. 19 Dijous 19.30 

- - 22.30 • - 20 Divendres 22.00 

25 Oiumenge 19.00 • MUSICAL Locura. tu nuevo musical. 21 Dissable 20.00 

- 22.30 • - -~== 
29 Dijous 22.00 • CAFE TEATRE. 

31 Oissable 20.00 CONFERENCIA. de Waller Berneeker. 26 Dijous 18.00 

- 20.30 • TEATRE. a corree de !'Aula de Tealre de Vinares. - - 19.30 . : - - 22.00 

1 Diumenge 19.00 • TEATRE COCEMFE amb !'obra Pepe, siempre seró Pepe. 

2 Dilluns • COL-LOQUI DEL GRUP EUROPEU D'INVESTIGACIÓ HISTÓRICA 

28 Dissable 20.00 

29 Diumenge 20.00 

3 Dimarts • COL-LOQUI EUROPEU D'INVEmGACIÓ HISTÓRICA POTESTAS. 
: 

5 Oijous 19.30 • CICLE DE CINEMA, amb la pel-lícula Mujeres en el parque. 1 Dimarts 10.30 

- - 22.00 CINEMA. amb la oel·lícula Los olvidados. 
... rlaiiO 

6 Divendres 21.00 • XI CONCURS DE MÚSICA DE CAMBRA Concert inauaural. dellal31 

7 Dissable 16.00 • X CONCURS DE MÚSICA DE CAMBRA Fase eliminatoria. 4 Divendres 22.30 

8 Diumenge 10.00 • XI CONCURS DE MÚSICA DE CAMBRA Fase final. 12 Dissable 10.30 

- 18.00 • Uiuramenl de Premis i Concert guonyodors. - - 9.00 

10 Oimarts 10.30 • TERTÚUES UTERARIES 13 Diumenge 9.00 

- - 22.00 CINEMA. amb la pel -lícula La viraen de los sicarios. 17 Dijous 18.00 

c~e rn aJ29 • EXPOSICIÓ de lucio Arenas. 18 Divendres 22.30 

12 Dijous 19.30 • CICLE DE CINEMA. ambla pel -lícula Yo. de Rafael Cortés. 19 Dissable 20.00 

CINEMA. amb la pel -lícula La vendedora de rosas. 20 Diumenge 12.00 

13 Divendres 20.00 • EXPOSICIÓ de Jesús Carroza. - 20.00 

- - 22.30 • TEATRE amb robra Sospechosas. 23 Dimeeres 20.00 

14 Dissable 11 .00 • TAWR d ' Astronomía per a xiquels de 5 a 11 anys. 
20.00 • CONCERT de J'Oñe6 Vinarossenc. 

26 Dissabte 20.00 

27 Diumenge 18.30 

Lloc: Biblioteca Municipal Dissabte 1 7 d'octubre, a les 20 hores concert 
de Pasdobles de la Societat Musical La Alianza. 
Lloc: Auditori Municipal 

Organitza: Regidoria de Cultura i COCEMFE 

Organitza: Peña Taurina Pan y Toros 

Del 21 d 'octubre al 8 de novembre, exposició 
de Jesús Carroza. 

Divendres 23 d'octubre, a les 22.20 hores, 
Cicle de Teatre Fet ací amb l'obra Educación 
social en Alaska a carrec de la cía Factoria 
Los Sanchez 
Lloc: Auditori Municipal 

• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 

. • . • 
CONTE INFANnL. per a xiquels de 4 a 9 anys. 

EXPOSICIÓ. Acoso y maltrato juvenil. 

CICLE DE CINEMA. ambla pel -lícula El último truco . 

CONCERT a corree del grup AlM . 

CONCERT Santa CeeOía de la Soclelal Musical la Alianza. 

CONCURS DE MANUAUTATS del 11 Concurs Infantil 

de creaci6 de molíus nadalencs. Per a xiquels fins a 1 2 anvs. 

CONFERENCIA ·Ser mujer en Méxijo. un reto y un peligro· . 

CICLE DE CINEMA. amb la pel ·lícula Retomo a Hansala . 

CINEMA. amb la pel·lícula Ciudad de Dios . 

CONCERT a corree de la Coral Juvenil San! Sebas!IO. 

ZARZUELA. a corree de Joaquín Aslaln 1 Utlmann Quinletl. 

TERTÚUES UTERARIES amb J'escriplora Alicia Giménez Barlell. 

EXPOSICIÓ DE L'ESCOLA D' ART de Vinares . 

EXPOSICIÓ MATARRANYA. 

TEATRE. amb l'obra La venganza de Don Menda. 

CONTE TALLER DE NADAL per a xiquels de 4 a 11 anys . 

RASTRILLO SOLIDARIO. 

RASTRILLO SOLIDARIO. 

AUDICIONS. 

TEATRE amb l'obra L'art de fuga . 

CONCERT de J'Orte6 Vinarossenc. 

TEATRE associació Por mós vida . 

CONCERT de la Coral Juvenil San! Sebaslio. 

CONCERT de la Socielal Musical la Alianza. 

CONCERT de la Coral Juvenil San! Sebaslió. 

TEATRE INFANnL amb l'obra 6 Joans. 

Lloc: Auditori Municipal 
Organitza: Regidoria de Cultura i Locura 

Dijous 29 d'octubre, a les 22 hores, café-teatre. 
Lloc: Pub Quijote 
Organitza: Regidoria de Cultura i Pub Oscar's i 
Pub Qu ijote. 

Lloc: Auditori Municipal 
Organitza: Regidoria de Cultura Organitza: Regidoria de Cultura Dissabte 31 d'octubre, a les 20.30 hores, teatre a 

Del 22 d'octubre al 14 de novembre, exposició 
V Mostra fotogratka trencant barreres: La 
discapacitat no és una barrera. 

... ________________ .. carrec de I'Aula de Teatre de Vinarós amb l'obra 

Dissabte 24 i diumenge 25 d'octubre en doble Caballero Don Quijote. 
sessió a les 1 9 i 22.30 hores, musical locura, tul Lloc: Auditori Municipal 
nuevo musical a carrec del grup Locura. Organitza: Regidoria de Cultura ., .. - ,..~ _, ~. .., 



EL MUSEU DE 
LA INNOCENCIA 



CULTURA 

Los cañones de la villa de Vi na ros 
alrededor de 1564- 1585 (s. xvi) 

En la obra de Martí deViciana, tenemos información 
bastante interesante, que desglosada y estudiada 
con detalle, nos permite conocer más si cabe, 
algunos aspectos concretos, como en este caso, los 
relacionados con la artillería existente en nuestra 
villa durante la segunda mitad del siglo xv1. 
Los datos los extraemos cuando el cronista al 
hablarnos de la población de Vi na ros, redacta las 
siguientes palabras: 
"En esta villa para su defensa tienen el mejor 
concierto en las armas y cosas de la guerra que 
tengan otros pueblos del reino, porque tiene 
doze pie<;as de artillería de bronce, de medias 
culebrinas, sacres y cañones y muchas pelotas y 
pólvoras" 
A pesar de que la información es bastante breve, 
aparecen elementos de cierto interés. Partimos 
del hecho de que las mencionadas piezas, se 
distribuían en las cuatro torres, así como los dos 
portales con los que contaría la villa en tiempos 
de este autor. Posteriormente, se añadiría otro 
enclave de gran importancia geoestratégica, la 
iglesia arciprestal, la cual también acogería y se 
reforzaría con maquinaria bélica. 
No obstante, ésta aún no se había construido, 
ya que hasta el año 1586 no se coloca la 
primera piedra, por lo que existiría la iglesia 
anterior, en la que el historiador nos dice que 
en caso de ataque, se posicionaban: "el justicia 
de la villa, con su alférez y bandera y con hasta 
setenta mancebos", acudiendo a las torres en 
caso de ayuda. 
Respecto al sistema amurallado y sus seis puntos 
defensivos, hemos de imaginar que sobre ellos 
se adaptarían las distintas piezas de artillería, 
siendo las que el mismo Viciana describe. 
En la ilustración de la expulsión de los moriscos 
desde las playas de Vinaros (1609), es decir, 
unas cuantas décadas después de la obra del 
citado autor, vemos como en las dos torres y 
portal que mira de cara al mar, aparecen dos 
cañones en cada 'una de sus partes superiores. 
¿Fue un capricho de Pere Oromig el representar 
esa distribución del armamento?, ¿o realmente 
solían localizarse un par de estos en cada una de 
esas estructuras? 
Teniendo en cuenta el papel y las dimensiones 
tanto de los torreones como de los dos accesos, 
creemos que más o menos esa debería de ser la 
colocación del arsenal, algo que para la época 
del cronista de Borriana, encajaría con las "doze 
pie<;as de artillería de bronce" que él mismo 
describe (en el caso de que hubiese dos en 
cada uno de esos seis emplazamientos), dando 
como resultado su cómputo la docena a la que 
nos referimos, algo que dejamos como una 
simple hipótesis más. Por otro lado, también se 
nos dice que cuando existía peligro de ataque, 
había en la villa cuatro alférez, que estaban 
repartidos con su respectivas banderas en los 
cuatro lienzos de la murallas. Es de suponer 
que estos se posicionaban en cada una de las 
cuatro torres, dejando los portales (Dalt y Baix) 
sólo con soldados y artillería, ya que se ubicaban 
en medio de las citadas estructuras y resultaba 
innecesaria la pres-encia de estos, destinándose 
el alférez a cada torre. 
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No obstante, según el citado historiador, el 
justicia de la villa, tenía un alférez que iba con 
éste, de manera que en lugar de existir cuatro, en 
principio deberían haber cinco. Aunque, por otro 
lado, también podemos pensar que si Viciana 
no se equivoca en la cifra y ésta es correcta, ese 
alférez que acompaña al justicia, podría ser el 
mismo que había en una de las torres, puesto 
que la antigua iglesia, estaría emplazada en 
un punto inmediato a una de esas cuatro que 
existían en la villa, un dato a tener en cuenta de 
cara a la distribución de ese primitivo templo 
que a día de hoy aún no hemos conseguido 
situar con precisión. 
Entre la artillería descrita, vemos que había piezas 
de bronce, ya que éste se corrompía menos que 
el hierro, motivo por el que se construyeron 
cañones en toda la península de este material 
desde finales del siglo xv hasta mediados del xv1, 
tal y como define González Alcade (1997). 
Desgraciadamente, Martí de Viciana no se ciñe 
con exactitud a la representación numérica de 
cada uno de estos cañones. A pesar de ello, 
existe un documento en el que se habla de 
nuestra costa para el año 1585 (sólo dos décadas 
después de la fecha que comentábamos), en 
este caso, a través de una cita de Baila (2008), 
donde vemos como Juan de Acuña nos dice 
que Vi na ros: "tiene honze pi esas de artillería de 
bronce, en que ay una media culebrina, y dos 
medios sacres pedreros, y dos piecezuelas de 
campaña, así como para treszientas y cinquenta 
pelotas y quinze quintales de pólvora". 
Si los datos son exactos, vemos como hay 
una pieza menos en relación al inventario de 
1564, no obstante lo más interesante son las 
cantidades detalladas, entre las que destacan 
una media culebrina, dos sacres pedreros y otro 
par de piecezuelas de campaña. 
Como vemos, la variedad era notable, yendo 
desde cañones robustos, hasta piezas con 
bombardas más ligeras, caracterizándose por 
disparar balas con pesos inferiores a los 12-26 
kilos. Es el caso de las medias culebrinas. 
La culebrina era un tipo de cañón ligero, propio 
del siglo xv1, que se caracterizaba por tener un 
tubo largo, que dependiendo de su calibre, 
adquiría una tipología diferente. 
La media culebrina que tenía Vinaros y de la 
que nos habla Viciana como Juan de Acuña, 
presentaba un calibre que iba entre las 9-12 
libras, siendo uno de los cañones ligeros más 
usados de la época, debido en parte a su fácil 
manejo. El alcance de su munición era de unos 
300 metros de manera efectiva. 
Por otro lado, vemos como también se nos 
menciona la existencia de "sacres" por parte de 
Vicia na, así como con Juan de Acuña de "medios 
sacres". Cabe hacer una clara diferencia, ya que 
estos son dos tipos de cañones poco pesados, 
aunque de diferente tipología. Tal vez Viciana 
al no dar más detalle también se refería a los 
segundos, no obstante fuese cualquiera de 
los dos, tenemos que los sacres estrictamente 
hablando o también mencionados tercios de 
culebrinas, tenían un calibre de entre 6-8 libras, 
con un alcance de su munición efectivo alrededor 
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David Gómez Mora 

de los 250 metros aproximadamente. Por contra, 
los medio sacres, poseían un trayectoria un poco 
inferior, con un peso de sus balas en torno a las 
2,5 libras. 
También se nombran "dos piecezuelas de 
campaña'; aunque como no se indaga mucho 
más en la cuestión, poca cosa podemos deducir 
al respecto. 
Las culebrinas y cañones de mayor peso, 
empleaban balas macizas de hierro, así como 
algunas envueltas en estopa, denominadas 
balas de fuego. Las bolas rojas, la cuales debe su 
nombre a que estas se calentaban al rojo vivo, 
eran aquellas que se disparaban contra navíos 
para intentar incendiar su maderamen. Según 
Acuña, en el año 1585, Vinaros contaba dentro 
de la villa con 350 balas de cañón. 
Por último, y siguiendo con la cita de Viciana, 
suponemos que cuando éste engloba las 
culebrinas de forma separada con los cañones, 
se debe al hecho de que estos últimos eran más 
pesados. 
De ello no nos proporciona más detalles, puesto 
que eran piezas diferentes, con un peso y calibre 
superior, así como un mayor alcance. 
En torno a esta cuestión tenemos un aspecto de 
interés que extraemos de Oliver (2007), cuando 
se nos habla de un discurso sobre la fortificación 
y defensa del Reino de Valencia, realizado por 
el maestro racional y arquitecto J. B. Antonelli 
en 1574, en el cual se pide a Vinaros que se le 
provea de ocho morteretes y otro cañón pedrero 
grande. 
Este tipo de cañones como el que se cita en el 
documento, solían tener alrededor de 40 libras de 
bala. Una pieza de tamaño y peso considerable 
(una treintena de quintales aproximadamente), 
algo que reforzaría más cabe la artillería con la 
que contaría la población por aquellas fechas. 
Desconocemos hasta el momento la cantidad 
exacta de cada uno de estos, aunque es de 
suponer que los citados pedreros grandes, así 
como las medias de sacres y culebrinas, serían 
los más representativos, además de otros que en 
el futuro a medida que vayamos investigando 
podamos ir conociendo, ya que como hemos 
visto, faltaría aproximadamente una media 
docena de piezas, de la que carecemos de 
información más detallada sobre su tipología. 

Media culebrina 
Imagen de armada 1500 1900.net 

Cañón pedrero 
Imagen de la Academia Nacional de la 

Ingeniería y el Hábitat. 2006 
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A mies de Vinaros revalora la figura de Puig Roda 
L'associac ió Ami cs de Vinarós revalora la figura de !'insigne p intor de Tír ig, Gabrie l Pu ig Roda, que va v i u re un a llarga etapa a Vinarós 
fins a la se ua m ort 

Emilí Fono/losa 

El Primer Certamen Internacional 
d'Aquarel-les convocat per l'entitat sota 
el nom de Puig Roda ha comptat amb 
la participació d'un total de 60 obres, 
que s'exhibiran en el Círculo Mercantil y 
Cultu ra l. El president d'Amics de Vinarós, 
José Luis Pascual, ha destacat que hi ha 
un bon nombre de pintures procedents 
de Mexic. El veredicte del certamen es 
donara a conéixer próximament. 

La historiadora Esther Forner va destacar 
especialment els nombrosos detalls del 
gran quadre dedicat a l'expulsió deis 
moriscos, ambientat a Vinarós, que va 
pintar Puig Roda i del qual s'exhibeix una 
reproducció. La Diputació Provincial ha 
cedit per a l'exposició quadres originals 
del pintor que li van servir coma esbossos 
preparatius d'aquest gran llen¡;. També 
es poden veure instruments usats pel 
pintor per elaborar les seues obres. La filia 
va rebre un ram de flors mentre Pascual 
considerava Puig Roda com el millor 
pintor que ha tingut Vinarós en tota la 
seua historia. 

D'altra banda, l'única filia en vida del 
considerat millor pintor castellonenc 
de finals del segle x1x i principis del xx, 
Laura Puig-Roda Alcácer, que complira 
100 anys d'aquí a quatre m esos, va ser la 
convidada d'honor en la inauguració de 
l'exposició que aquesta entitat cultural 
dedica durant aquest octubre al seu pare. 

Per acabar, próximament s'editara també 
per Amics de Vinarós un llibre sobre els 
moriscos, escrit per David Gómez. La filia del pintor, Laura Puig-Roda va ser la convidada d'honor en la inauguració 

de l'exposició 

HISTORIA ARTS LLETRES 

Organitzat per I'Associació 
Cultural Amics de Vinarós 

Presentació del llibre de la 
Biblioteca Mare Nostrum: 

"El Vinarós de 
época musulmana. 

Interrogantes" 
de David Gómez Mora 

Dia: dijous 22 d'octubre 
Hora: 19.00 h 
Lloc: saló de reunions d'Agustín Delgado (carrer deis 
Franciscans, 3, entresól) 

Nota: Recordem als nostres socis que a partir del 
moment de la presentació poden passar per la seu 
social a recollir el seu exemplar de la col·lecció. 

DISSABTE 31 D'OCTUBRE- FUNDACIÓ CAIXA VINARÓS- 20.00 H 

CONFERENCIA A CÁRREC DEL DR. WALTHER L. BERNECKER 

WAI.THER L. BERNECKER 

t:any 1968-1973 estudia História, Rlologla Alemanya 1 
Romanice a la Unlversitat Erlangen- ~remberg. 

Del1973-1977 11979-1984 és col•laborador 
clentítlc en la Catedra d'História Moderna 1 
Contemporanla de la Unlversilat d 'Augsburg 1 
professor a la Unlversity ot Chlcago. 

Del 1988-1992 CatedraHc d'Histona Modema a la 
Unlversitat de 8ema (Suissa). 

Des del 1992 caledralic de la Unlversital 
Erlangen-~remberg .. Entre 1998-2001 Dega de la 
Faculta! de Cléncles Económlques 1 Soclals d 'aquesta 
Unlversilal. 

D'abrll 2002 a more;: 2003 nornenat titular de la 
Catedra extraordinaria "WIIhelm und Alexander van 
Humbold", a Méxic (D.F.). 

És autor de nombroses· pubUcaclons sobre hlstória 
dEspanya, Porlugal l Uatlnoamérlca. L'any 2007 
oblé la Gran Creu de i'Orde d 'lsabella Cat611ca. 

Les seues crees d 'lnvesHgacló, estan centrades en la 
Hlstória d Espanya, Portugall llatlnoamérlca deis 
segles XIX 1 XX. especlalment, l'esludl deis movtments 
soclals 1 polítlcs, 

LA TRANSICIÓ DE LA DICTADURA A LA DEMOCRÁCIA: 
EL CAS ESPANYOL (VIST DES D'EUROPA). 
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PESCA 

Semana "dorada" 
Periodo semanal de cuatro días de faena 
al ser festivo el lunes. El estado de la mar 
fue de calma. Sólo un tenue viento de 
mistral que fue a menos el primer día de 
trabajo. Luego reinó el buen tiempo con 
ausencia de corrientes marinas. 
Cada año cuando llega el otoño enormes 
bancos de doradas hacen su aparición 
por nuestras costas. Unas son ejemplares 
medianas que suelen habitar por lugares 
rocosos y no muy profundos de este litoral 
y otras más grandecitas no deben venir 
de muy lejos. Todo ello aún a la espera de 
otros ejemplares que recalan aquí con los 
enormes cardúmenes de estos espáridos, 
estacionándose aquí, según la temporada 
hasta las mismas navidades. De momento 
ya hemos capturado las avanzadillas de los 
primeros bancos de peces medianos, dando 
una apariencia"dorada" a nuestra lonja y que 
a la postre ha dejado buenos dividendos a 
muchos marineros. 
La pesca de arrastre llevó a diario a subasta 
langostino de 20 a 40 €/kg (según tamaño), 
calamar de 8 a 19, pescadilla de 4 a 8, miseria 
a 9, peluda a 6, salmonete de 4 a 7, mollera a 
3, caracol a 8, galera de 3 a S, pulpo roquero 
de 2 a 6, aranya, cintas, burros y congrio 
de 2 a 4 y cangrejo, caballa, pulpo blanco y 
morralla de 1 a 3. 
En cuanto al cerco, en las últimas jornadas 
(para según qué barco) le resultó formidable, 
ya que se han realizado desde finales de la 
pasada semana bÚenas capturas de doradas. 
Concretamente, el pasado jueves 8, la traíña 

Exemplars de /etxes capturades al bou 

Vicente Gil copó con la red un gran botín de 
estos peces. Llegó a desembarcar sólo de 
doradas 1.386 cajas que pesaron 8.902 kg. 
Se cotizaron de 8 a 12 €/ kg. Ésta ha sido la 
vez que una embarcación ha subastado más 
kilos en un día de doradas, o sea, un récord. 
En cuanto a la calidad de las carnes de las 
doradas, diremos que sus carnes blancas, 
están catalogadas al igual que el besugo 
y el pagel como peces semigrasos, con 
distintos niveles grasientos según la época 
del año. Recalcar que el pescado blanco es 
aquel que no llega al 2% de grasa en sus 
carnes. El azul, el que supera el S%, por 
lo tanto los semigrasos van del 2% al S%, 
y la dorada entra en esta catalogación, 
de manera que según la fecha es algo 
"azulilla". 
El martes entre cuatro barcas llevaron SO 
cajas de /etxa a 8 €/kg, 1 00 de jure/a de 1 a 
2 €, 1 00 de doradas de 2 a 1 O € y SO de biso 
a 1 €. Y el miércoles, siete 1/ums llevaron SOO 
cajas de doradas de 2 a 8 €, SO de lexta a 7 €, 
1SO de jurel y SO de lisa a 1 €. La precedencia 
era de tres de Vinaros, una de Castelló, una 
de Blanes y una de Vi la nova y La Geltrú. 
La mayoría de las barquitas del trasmallo 
faena al lenguado para venderse de 13 a 
18 €/ kg, tigre a 9 y sepia a 8. Otros pescan 
pagel de 4 a 1S. Uno lleva langosta a 40, 
gallineta a 17, pagre a 1S, raya a 4 y corva 
y mamona a 3. 
Dos palangreros pillan con este arte de 
anzuelos lubina a 18 €/ kg y sargo de S a 
1 o €/ kg . 
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Ja fa uns dies que diverses especies d'aquest ti pus d'aus 
volen de nou pel nostre litoral, endinsant-se sovint a 
cac;ar per la dinsena portuaria, en ser un lloc idoni per 
acorralar peixets deis quals es nodreix, i a més hi troba 
un bon resguard per descansar. Fa poc es va donar el 
cas que una parella d'aquesta família d'aus va criar i es 
podien veure nadant tots junts darrere de la mare. 
En castella se l'anomena somormujo lavanco. En 
base, mugil handia. En gallee, somorgullo cristato. En 
francés, grebe huppé. En anglés, great crested grebe. 
En alemany, haubentanucher. El seu nom científic és 
Podiceps cristatus. 
És una au amb una longitud fins a 60 cm i 90 
d'envergadura. 
Quan nada llisca sobre la superfície, li sobresurt el cos de 
l'aigua més que els anecs i el coll és més llarg i vertical. 
Sense cua. El bec és prim i apuntat. Els peus tenen 
expansions membranoses laterals per bussejar rapid 
sota l'aigua sen se moure les a les. 
És de plomatge estacional. A l'hivern la coloració de les 
plomes és més aviat marró grisenc amb zones blanques. 
A l'estiu té plomatge nupcial, amb adorns especials i 
diversos colorits per tot el cos i a més li surt la cresta. 
Sense diformisme sexual. Els mascles tenen uns colors 
mésvius. 
Al segon any de vida es pot reproduir a partir de juny. 
Després del festeig amb jocs, balls i cants amb una 
veu de reclam especial de zel, un groc-groc, s'aparien. 
Ovípara. Construeix el niu en ribes de rabejos tranquils, 
especialment per maresmes, pantans, llacunes i 
aiguamolls. Ponen d'1 a 8 ous amb closca blanca, que 
ambdós progenitors incuben prop d'un mes. Els pollets 
surten cecs i nus, pero els cuiden i alimenten. El plomatge 
de la cria és diferent, amb plomalls més llargs, fins i tot 
quan són jovenets és diferent deis adults. 
Mengen peixos, caragols, crancs i plantes aquatiques, 
que atrapa capbussant-se i aguantant prop d'1 minut. 
Se submergeix fins a 8 metres. 
Viu al nord d'Europa i efectua migracions anuals 
hivernant en les costes mediterranies, fins i tot algunes 
parelles s'han allotjat en els humitats al delta del riu 
Ebre. 
Vola poques vegades fent un soroll ronc. 



Gaspar Redó 

E:l deporte locdl 
sigue en racha de 

P)(ÍtQ<;. 

De nuevo, el protagonista de la pasada 
jornada deportiva ha sido el fútbol. 
En esta ocasión, a cargo del primer 
equipo del Vinaros C.F., que realizó 
la gran hazaña de ganar nada menos 
que al C.D. Acero en el campo El Fornas 
del Puerto de Sagunto en el encuentro 
correspondiente a la categoría regional 
preferente. También merece destacar 
el partidazo del equipo veterano en 
el terreno de juego del C.F. Corbera al 
que goleó por 5 a 1 en el partido de la 
liga de Catalunya Sud. 
En patinaje artístico, el éxito fue 
completo ya que en el 11 Trofeo de 
Patinaje de Gandia, organizado por 
el C.P.A. Garbí nuestras patinadoras 
coparon primeros puestos. En categoría 
infantil absoluta, venció Patricia Gomis 
y, en categoría juvenil, su hermana 
Maria copó la primera posición. En 
infantil territorial, fue tercera Claudia 
Miñana; en cadete, Marina Banasco 
ocupó la segunda plaza y, en cadete 
absoluto, Almudena Gómez fue 
segunda. 
Por último, el piloto local Javier (as
tejón logró brillantemente el Sub
campeonato de España en modali
dad enduro senior C-4T disputado en 
Totana (Murcia). 
Enhorabuena a todos y a continuar en 
esta línea de éxitos para el deporte local. 

HAN BOL. Club Balonmano Vi na ros 

Un paso atrás 

PATINATGE ARTÍSTIC. Club Patinaje Artístico Vi na ros 

Vi na ros, en 
las fiestas 
de Gandia 

El pasado sábado 3 de octubre 
el Club Patinaje Artístico 
Vinaros se trasladó a Gandia 
para participar en elll Trofeo de 
Patinaje, organizado por el CPA 
Garbi Gandia. 
En este trofeo sólo participaron 
las patinadoras que se 
encuentran en categoría 

absoluta y Territorial By como 
va siendo habitual consiguieron 
clasificarse en el primeros 
puestos. A continuación, se 
detalla la clasificación: 
TERRRITORIAL B 
Categoría Infantil Claudia 
Miñana 3• clasificada 
Categoría Cadete Marina 

1 7 octubre 2009 

Banasco 2• clasificada 
CATEGORIA ABSOLUTA 
Categoría Infantil Patricia 
Gomis P clasificada 
Categoría Cadete Almudena 
Gómez 2• clasificada 
Categoría Juvenil Maria Gomis 

1 a clasificada 

Rey E., Marc Sanz (porteros), Jesús Alfonsín (S), 
Nahuel, Eddy, Aissa, Harald (S), José A. (3), Marc M., 
M. Pinilla (3), Jonathan (1), Agustín, Rafa (4), Vlad. Florida Costa Vinaros 

Partido para olvidar el celebrado esta semana 
en Catarroja contra un equipo joven que nos 
demostró que para ganar un partido se han de 
luchar los 60 minutos "a muerte". El Vi na ros llegó 
al partido perdido, con una defensa muy floja y 
un ataque sin ideas. No se puede salir al campo 
con tan baja intensidad y haciendo un ataque 
con tantos fallos, ya que si te encuentras con un 
equipo peleón, te revientan el partido como así 
sucedió; pero como de los errores se aprende, 
esperemos que esto nos haya servido de lección 
para despertar y ponerse las pilas. 
No está todo perdido ni mucho menos, tenemos 
un equipo joven que si le pone ganas se lo puede 

comer todo. Esperamos una puesta a punto 
esta semana para enfrentarnos al poderoso 
Benidorm, si jugamos como en Sant Joan y les 
damos guerra, por lo menos habremos cumplido 
y como decía una máxima del año pasado: pit i 
collons. 
Sería muy bonito poder dedicar una victoria a 
nuestro buen amigo Corea que 
falleció esta semana y que siempre ha sido un 
referente del amor al balonmano. La 
afición del balonmano te echa de menos en las 
gradas. 
Os esperamos el próximo sábado a las 18 h en el 
Llangostí Arena. 

Este año el Club lronmans ha tomado 
una medida más para ayudar a los 
jugadores del club a paliar la crisis. 
1 de cada 3 euros vendidos por cada 
jugador en lotería del club, será 
repercutido en su cuota mensual. 
Esta iniciativa demuestra el esfuerzo 
que está realizando el club para que 
los jugadores puedan practicar este 
fantástico deporte con el menor 
gasto posible 



Rafael Marcos Simó 

¿Quién se lo podía esperar? Creo que ni los más optimistas. 
El calendario no había sido benévolo y el inicio ere más 
que complicado. Enfrentarse a dos de los tres que jugaron 
la promoción de ascenso la temporada pasada y algún 
favorito de la presente, no hacía presagiar buenos augurios 
pero se ha demostrado que con ilusión, confianza y ganas 
hay mucho trabajo hecho. Hay que disfrutar del momento 
al estar a sólo un punto de los que encabezan la tabla y ser el 
único equipo invicto del grupo aparte del ser el segundo con 
menos goles encajados. En el apartado de goles favorables, 
no somos de los mejores pero sí un dato importante ya que 
los 1 O goles que se han conseguido los han materializado 
entre 8 jugadores. Ahora incluso piensas si hubiésemos 
ganado uno solo de los tres partidos empatados, seríamos 
líderes pero también es cierto que contra Borriol y Borriana 
se consiguieron los goles que significaron la victoria y el 
empate en el tramo final del partido, y el fútbol es fútbol, 
a veces te da y otras te quita, pero lo dicho anteriormente, 
ahora toca disfrutar del momento y del fútbol en esencia 
pura. El objetivo sigue siendo el mismo y los jugadores de 
momento lo tienen claro, no hay euforia y se piensa partido 
a partido, semana a semana ya que esto acaba de comenzar 
y queda mucho camino para andar. Lo mejor es que se han 
conseguido un buen puñado de puntos que al menos yo 
no pensaban que se iban a con seguir pero cada jornada 
hay resultados sorprendentes y cualquiera es capaz de 
ganar a cualquier rival y dos ejemplos son las victorias del 
Vi na ros en el campo del Acero y la del Nules que venía de 
ser goleado por el Borriol al Benicassim. Cara y cruz la de 
los otros equipos comarcales, el Benicarló perdía en casa 
ante el Saguntino por un contundente O- 3 con expulsión 
polémica que sirvió para allanar el camino al Saguntino. 
Por su parte, el Sant Jordi conseguía su segunda victoria 
del campeonato hasta en Vilafamés, curiosamente sus dos 
victorias mÓmentáneas las ha conseguido a domicilio. 
Destacar de la jornada de este fin de semana el Borriol 
- Benicassim aparte de los nuestros; Vinaros - Vilafamés, 
Sant Jordi - Vall d 'Uixó y Alcora - Ben icarló. 
Por su parte, el juvenil tropezaba inesperadamente en el 
Cerval frente al Alqueries, descolgándose de la parte noble 
de la tabla y quedando en la zona media de la misma, esta 
semana a soslayar el error en Benicassim. 
Esta semana podrá entrar en la convocatoria Rubén Peinado 
si lo cree oportuno el entrenador Santi Forner. Se trata de un 
portero de Benicarló y que la temporada pasada jugó en el 
Sporting Benicarló. Tras la marcha de Florín a Rumanía por 
motivos personales, hacía falta un nuevo guardameta. 
En el aspecto social, siguen haciéndose nuevos socios 
animados por la buena marcha del equipo y al hecho de 
tener una plantilla prácticamente al 100% de casa. Las 
nuevas altas ya superan la cincuentena y podrían llegar o 
sobrepasar las 80, lamentablemente siempre se producen 
bajas con lo que al final la masa social podría rondar los 300 
socios. Partido a partido se ve una mejoría en asistencia al 
campo que debe corroborarse mañana ante el Vilafamés 
que lejos de su campo ha conseguido un empate y dos 
derrotas, a pesar de ello no lo pondrá fácil , así que tu apoyo 
será fundamental para seguir con la buena racha de juego 
y de resultados. No faltes, ven al Cerval. 
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FUTBOL. Campeonato Regional Preferente 

Los langostineros vencieron sin paliativos 

C.D. ACERO VI N AROS CF. 

Vinarós C.F.: Sánchez, Potrimba, Alberto, Álex 
Bueno, Cristian, Ernesto Folch (Wifredo), José 
Angel, Espinosa, Agus (Dani Balfagón) y Martín 

(Víctor PI a) 
C.D. Acero: Jorge, lván, Carlos (Javi) , Moisés, 
Sa lcedo, Rubio, Guerra, David (Ai colea), Viti (Edu), 
Chato y Quico (Juan Carlos). 

1-0m in SO: Guerra; 1-1 m in 73: Al ex Bueno; 
1-2 m in 89 Wifredo; 1-3 m in 91 Da ni Balfagón. 

Árbitro: el co legiado Ló pez de los Mozos dirigió 
el encuentro. Acertado en todas sus decisiones. 

FUTBOL. Ca mpeonato Veteranos Catalunya Sud 

El equipo veterano 
continúa invicto 

A.V CORBERA A.V VINAROS U 

Explosiva reacción del equipo que 
prepara Santi Forner en el campo 
de El Fornás del Puerto de Sagunto 
donde se enfrentaba a uno de los 
"gallitos" de la competición. Los 
locales se vieron sorprendidos por la 
extraordinaria remontada del club 
langostinero que iba perdiendo 
por 1-0 a falta de 17 minutos para 
finalizar, pero un golazo marcado 
por Álex Bueno abrió la puerta de la 
esperanza para que otros dos goles 
de bella factura conseguidos en los 
minutos finales por Wifredo y Dani 
Balfagón "remataran" la magnífica 
faena realizada por los jugadores 
vinarocenses llevándose de forma 
justa los tres puntos. 

Alineación: 
Elkin, Aníbal, 
Luis Carlos, 

Óscar, Barbera, 
Jesús, Vázquez, 

Salva (1). 
Mincho (3) y 

Ayza (1) . 

Nueva exhibición de juego del equipo que prepara el míster 
Cristóbal Gilabert dominando durante todo el partido a un rival 
que sólo se dedicó a defender como pudo su área con la única 
misión de no encajar una goleada de escándalo. Los j ugadores 
langostineros, a pesar de marcar la diferencia, llevaron siempre 
la iniciativa propiciando claras ocasiones de haber aumentado el 
marcador, aunque hay que señalar que el guardameta local evitó 
una goleada con intervenciones de gran mérito. 
Los últimos quince minutos la A .V. Vi na ros C.F. jugó en inferioridad 
numérica por la fortuita lesión de su portero Elkin al que le 
deseamos una pronta recuperación. 



FÚTBOL SALA 
1 a NACIONAL B- GRUPO 14 

4a JORNADA 

LLANGOSTÍ DE Al. MORVEDRE 
VINARÓS FS. SAGUNTO f.S. 

Ficha técnica 
Llangostí Raúl, Agus, Migue, Esteban, Wilson, Héctor, 
Kevin, Ricki, Ca mí, Moha, David. 
Goles: Migue, Kevin, Wilson, Moha y Héctor. 

Nueva victoria en casa 

Se guardó un minuto de silencio por el 
fallecimiento de Agustín Ribera, por todos 
conocido como Korea. 
Primera parte muy igualada con 2-2 en el marcador. 
Los goles del equipo contrario llegaron como fruto 
de los mismos defectos de siempre, al querer sacar 
el balón en defensa regateando y su consiguiente 
pérdida. Esperamos que en próximos partidos se 
corrijan estos graves errores. 
La segunda parte fue vibrante, se pasó del 3-2 al 3-
3. Los locales llevaban las cinco faltas en el minuto 
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Prebenjamins 

Admirable partit contra 
els Ports per part deis 
prebenjamins de primer 
any, que van aconseguir 
una victoria per 1 O a 
O. Enhorabona a tots 
ells i també als seus 
entrenadors. 

Prebenjamín A 

De pie: Óscar, Diego, lvan, 
Dennis, Mark y Óscar 
Agachados: lker, Jordi, Jorge, 
Pau y Rubén 
El pasado lunes 12 de 
octubre el prebenjamín A 
del Vi na ros C.F. se proclamó 
campeón del torneo 
disputado en Alcanar. 
Los resultados fueron los 
siguientes: Alcanar-Vinaros 1-
5, Masdenverge-Vinaros 2-9, 
semifinal; Rapitenca-Vinaros 
0-1 y final, Alcanar-Vinaros 
4-7. Felicidades a todos. 

11, que se transformaron en el lanzamiento de 
cuatro dobles penaltis, que fueron neutralizados 
por el meta langostinero Raúl. Marcó el equipo 
local el 4-3 y seguidamente se expulsó por doble 
amarilla al jugador local Camí. Se aguantaron los 
dos minutos de superioridad del equipo visitante 
y después se consiguió el 5-3 definitivo. 
Buen partido ante un rival directo para conseguir 
la permanencia, que es el objetivo más inmediato. 
Este sábado, desplazamiento a Alzira contra 
Corbera, ¡suerte y a por ellos! 



BASQUET. Club BasquetVinaros 

Comienzo de ligas 

Esta semana ha comenzado las respectivas ligas de los 
equipos Senior Femenino Autonómico y Junior mascu lino 
zonal. 
Esta primera jornada coincide con descanso de ambos 
equipos, y como también la jornada de este fin de semana 
próximo no se disputa ningún encuentro, será el próximo 
domingo 18 en nuestro pabellón cuando disputen su 
primer encuentro oficial. 
Adjuntamos la relación de los equipos que competirán con 
nuestros equipos. En las mismas, observarán que la mitad 
de equipos son de la provincia de Valencia. En la categoría 
autonómica femenina, los campeones disputarán a los 
del grupo B de Alicante el campeonato y sus opciones al 
ascenso a la Nacional. Ojalá veamos a nuestro conjunto en 
esta fase, para ello y desde el principio deberán mostrar 
sus opciones con la entrega total y esfuerzo conveniente 
para esta posibilidad. 
Por otra parte, los equipos base bajo la tutelas de 
Unidental y Ruralcaixa Castelló se están preparando a 
tope con la ilusión de su debut oficial en sus respect ivas 
competiciones. Entrega a tope, ganas e ilusión sabemos 
que no les fa ltará. 
La última información nos viene facilitada por la 
incorporación como patrocinador del equipo Senior 
Femenino, de la importante entidad vinarocense de 
Promociones Becervi, que siempre relacionada con el 
deporte opta esta temporada por apoyar a nuestro Vinaros 
en el intento de su vuelta a la competición nacional. 
Ejemplo que esperamos sigan otras entidades ya que 
nuestro club e[1 sus distintos niveles necesita de estos 
apoyos. Suerte a todos. 
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MOTOCROSS. Moto Club Vi na ros 

XI Motocross Ciutat de Vinaros 
El motocross vuelve a Vinaros, 
y lo hace con la ilusión que ha 
depositado la gente del Moto Club 
Vinaros en esta peculiar prueba, 
que en la matinal del domingo 18 
de octubre reunirá en el Circuit El 
Portell a las futuras promesas del 
motocross autonómico. 
Las categorías que se disputarán 
serán: 50 ce automáticas, 65 ce, 
85 ce juvenil-cadete y clásicas. El 
Moto Club Vinaros se ha volcado 
en estas pruebas de promoción 
del motociclismo donde se podrá 
adm irar a estos noveles pilotos que 
abarcan edades comprendidas entre 
los 6 años hasta los 15 y rematar la 

matinal con la categoría de clásicas 
y sus inconfundibles sonidos de 
aquellas maravillosas Montesa 
Capra, Bultaco Pursang, Maico, etc. 
Destacar la presencia de los pilotos 
locales Andreu Sales Milián en la 
categoría 50 autonómico y Miguel 
Adell Cordero en 85 juvenil
cadete. También en 50 autonómico 
participara el calijó Óscar Anglés 
Piña na. 
Recordar que la entrada será 
gratuita para todos los adultos 
que vayan acompañados de un 
menor, pues esta fiesta del motor 
va dirigida a ellos. Este diumenge 
tots al circuit. 

PABELLÓN POLIDEPORTIVO MUNICIPAL 

VINAR OS 
Domingo 18 de octubre de 2009, a las 17 horas 

C.B. BORRIANA 

PROMOCIONES BECERVI-VINAROS 

A LAS 19 HORAS 

B.C. PENÍSCOLA -HOTEL HUSA LOSDELFINES 

C. B. VINAROS 

Ven a apoyarles en este inicio de campeonato. 

ENTRADA GRATUITA. 



AGILITY. Club d'AgilityVinaros 

Campionat de 
la Comunitat 
Valenciana d'Agility 

El passatdiumengedia 4d'octubreens va m 
despla~ar fins a Torrent on es va celebrar la 
segona prova puntuable peral Campionat 
de la Comunitat Valenciana d'Agility. Juan 
Carlos Companys amb Lua van quedar 
de nou en segona posició en agility i en 
sisena posició en jumping, mantenint la 
segona posició en la classificació general 
en categoria mini . 
D'altra banda, Antonio T. Alcaraz amb 
Robin van ser eliminats en agility mentre 
que en la modalitat jumping es van 
classificar en vuitena posició, tot i aquests 
discrets registres han pujat una posició 
en la classificació de la modalitat jumping 
quedant en tercera posició. 
Va ser un diumenge molt festiu perque 
hi van participar un total de 82 gossos 
en les diferents categories. Per aquest 
cap de setmana 17 i 18 d'octubre la cita 
és a la ciutat d'Eix on es disputara la 
primera prova estrella del campionat de 
la Federació Espanyola d'Agility i Educació 
Canina (FEAEC). 
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NATACIÓ. Club Nata ció Vinaros-Cala Montero 

El Club Nata ció Vinaros- Cala Montero, de 
caminada perla serra d'lrta 

... 
La tercera sortida del Club Natació Vinarós
Cala Montero ens va portar, el dissabte 3 
d'octubre, a fer una bonica caminada per la 
serra d'lrta. Un recorregut preciós, ai xó sí, 
en un dia de molta calor, que ens va dur des 
de !'ermita de Sant Antoni fins al castell de 
Santa Magdalena de Polpís, completant una 
distancia aproximada de 12 km . 

-~~ ·,, l oMII"U 

Si ja saps nadar i tens de 5 a 9 anys, pero vals aprendre tots ets 
estils o millorar·los, si vals gaudir del bonic esport de la natació a 
nivell competitiu amb altres xiquets i xiquetes de la teua edat, 
entra a formar par! del Club Natació Vinarós. 

lnformació: 
als teféfons 964 450165 1 964 401521 
a la pagina web www.cnvinaros.com 

rrnm.o 

El Club vol aprofitar aquestes línies per 
recordar a tots els socis i simpatitzants que 
el proper diumenge 18 d'octubre es fara 
la presentació de tots els equips del Club. 
Com cada any, ens trobarem al tentadero de 
la penya Pan y Toros per tal de passar una 
bonica jornada de germanor. 

···~v~~;~·~~"~··;~¡~ras·nr· 
Us hi esperem a tots! 

CLUB NATACIÓ VINARÓS 
CALA MONTERO 

Es recorda a tots els socis que dema diumenge hi ha dinar de germanor 
al tentadero de la Penya Pan y Toros, amb motiu de la presentació 

de tots els equips del Club. 

A les 12 en punt es faran les fotos oficials. 

Es prega vindre ben pentinats i amb !'uniforme oficial. 



HORARIINSTAL·LACIONS TEMPORADA 2009/10 
, 

- SINTETICA PAVELLO POLIESPORTIU- PISTA 1 
HORA DILLUNS DIMARTS DI DIJOUS DIVENDRES 

9,30-10,00 
MANTEN. A EPA 

10,00-10,30 
MANTEN. B EPA MANTEN. A EPA MANTEN. B EPA 

10,30-11,00 
MANTEN. C EPA 

11,00-11,30 
MANTEN. C EPA 

11,30-12,00 
12,00-12,30 

CME CME 
12,30-13,00 

CME CME CME 

15,30-16,00 
AEROBIC EPA TONIFICACIÓ EPA AEROBIC EPA TONIFICACIÓ EPA 

16,00-16,30 
16,30-17,00 

17,15-17,30 
CME CME CME CME 

17,30-18,00 
C.D. VINAROS FS 

18,10-18,30 
C.D. VINAROS FS C.D. VINAROS F.S. 

18,30-19,00 

19,00-19,30 C.D. HANDBOL C.D. C.D. 
19,30-20,00 VINAROS HANDBOL VINAR OS HANDBOL HANDBOL VI !\JAROS 
20,00-20,30 F.S. F.S. HANDBOL FS 
20,30-21,00 C.D. VINAROS F.S. 
21,00-21 ,30 HANDBOL LLANGOSTI FS HANDBOL 
21,30-22,00 BASQUET 
22,00-22,30 
77 ~n-?~_.00 

OJO! DURANT AQUEST ESPAI HORARI EL CME REALITZA NETEJA DE PISTES 
23,00-23,30 TANCAMENT 23,30 

PAVEL .Ó POLIESPORTIU- PISTA 2- PARQUET 
HORA DILLUNS DIMARTS _QIME,.;~ES DIJOUS DIVENDRES 

9,00-10,00 
C. Terapeutic C. Terapeutic C. Terapeutic 

10,00-10,30 
10,30-11,00 
11 ,00-11,30 
11,30-12,00 

15,30-16,00 

~ ~ 
16,00-16,00 
16,30-17,15 

17,15-17,30 
CME CME 

17,30-18,00 

18,10-18,30 
_18_,30-19,00 BÁSQUET 

19,00-19,30 PATINATGE PATINATGE 
19,30-20,00 
?n nn.?n 'In BÁSQUET BÁSQUET 

20,30-21 ,00 LLANGOSTI FS 
21,00-21 ,30 

C.D. VINAROS F.S. LLANGOSTI FS 
21,30-22,00 
22,00-22,30 C.D. VINAROS F.S. 
22,30-23,00 

LLIGALOCAL LLIGALOCAL LLIGALOCAL LLIGALOCAL 
23,00-00,00 TANCAMENT 23~30_ 

HORES PER ENTITAT 
C.HANDBOL HORES ~JMPLETES 11 HORES ~JMPARTIDES 4,5 15,5 

C. CD. VIN.A~n~ F.S HORES COMPLETES 8 HORES COMPARTIDES 4,5 12,5 
FS 11.6. HORES COMPLETES 4,5 HORES COMPARTIDES o 4,5 
C.R.6.~0UET HORES COMPLETES 13 HORES COMPARTIDES 1,5 14,5 

C. PATINA~GE_ HORES COMPLETES 5 HORES COMPARTIDES 2 7 
TOTAL 

PAVELLÓ POLIESPORTIU- TATAMI 
HORA DILLUNS DIMARTS .. -~ DIJOUS DIVENDRES 

17,00-17,30 
17,30-18,00 

JUDO 6-10 anys JUDO 6-10 anys 
18,00-18,30 
18,30-19,00 HORARI 

JUDO 11-13 anys 
HORARI 

JUDO 11-13 anys 
HORARI 

19,00-19,30 ACCÉS ACCÉS ACCÉS 
19,30-20,00 

LLIURE JUDO mas de 14 LLIURE JUDO mas de 14 LLIURE 20,00-20,30 
20,30-21 ,00 ROCÓDROM años ROCÓDROM años ROCÓDROM 
21 ,00-21 ,30 

HORARI ACCÉS HORARI ACCÉS 
21 ,30-22,00 LLIURE TATAMI LLIURE TATAMI 
22,00-22,30 



.... 
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fe&'tA d.e. ReobU"hw'A 
Dissabte 17 de 18:00 a 21:00 h 

ICAt'~ofte. 
Diumenge 18 de 17:00 a 21 :00 h 

Si UcAfQ..I\o u' CDII.ti~u, 
i tu' Q.. pMtir de 12 Q..IIY' 

pQ..UQ..'t pU (Q.. pfi!KUQ.. p(Q..I\tQ.. 
de ('Q..I\tigQ.. &i!JiotkD. 
... qlJ o ·ar'l m mu ~ ••• 

Consell Municipal d'Esports informa: 

Subvencions Esportives CME 2009 
Ja s'han aprovat les bases de les 
Subvencions Esportives pera 
entitats i esportistes de Vi na ros 
que atorga el Consell Municipal 
d'Esports pera l'exercici 2009. 
SUBVENCIONS 2009: 
Subvenció per a programes 
d'activitats anuals 
d'associacions i clubs esportius 
de la ciutat de Vinarós de 
caracter competitiu federat 
Subvenció per aactivitats de 

lleure 
Subvenció pera beques 
per a esportistes d'elit no 
professional 
Pera aquells que estigueu 
interessats a rebre'n informació, 
adreceu-vos a les oficines del CME 
(al costat del pavelló poliesportiu). 
Data límit de presentació de la 
documentació justificativa de les 
subvencions: 
dia 30 d'octubre. 

El Consell Municipal d'FPA informa: 

Termini d'inscripció obert per als cursos de: 

Balls de saló (2 nivell) 
Guitarra (2n nivell) 
Aprendre a cantar 
Cuina 
Excel2007 
Maquillatge 
Manualitats (treball amb flors seques i elaboració de 
ciris) 
Anglés pera sobreviure 
Arab 
Francés 
Boixets (grup D) 
Patchwork (avan<;:at) 
Entrenament de la memoria (3r nivell) 
Valencia pera estrangers 
Valencia (oral i elemental) 
Castellano para extranjeros (alfabetització, nivell 1 i 2) 

Cursos que comencen aquesta setmana 

TAl- TXÍ C 20-21.30 h 
Casa Blava - Local 

IOGAA 9-10 h 

Dimarts, dia IOGAB 10-11 h 

20 d'octubre IOGAC 19 -20 h 

IOGAD 20-21 h 

Dimecres, dia INTRODUCCIÓ A 
15-17 h 

Local Ames de Casa 
21 d'octubre LA INFORMÁTICA B - Carrer Alrneria 

18-20 h Local Ames de Casa 

Dijous, dia 22 
d'octubre 20-22 h 

Local Ames de Casa 
- Carrer Almeria 

Comisión de Agricultura informa: 

S. Antigüedad de la plantación. Por esta Comisión de Agricultura se comunica a 
los agricultores del término municipal de Vi na ros 
que se inicia la Campaña contra la Mosca de la 
Fruta (Ceratitis Capitata Wied 2009), para las 
variedades tempranas de cítricos (Navelina, 
Tomatera, Orogrande, Clementina fina, 
Washington Navel, Clemenules, Newhall, 
Caracara, Salustiana y Nova), las personas 
interesadas en dicho tratamiento deberán 

presentar los escritos, según el siguiente detalle: 
1. 1nstancia donde consten los datos del 
propietario (apellido y nombre del agricultor, 
DNI, dirección, teléfono, etc.) 
2. Variedades citrícolas que se pretende tratar. 
3. Ha de la finca y término municipal en que se 
encuentra. 
4. Situación (polígono-parcela) dentro del 
término municipal. 

El plazo para la presentación de instancias 
será desde el 22 de septiembre hasta el 16 
de octubre (ambos inclusive), y deberán 
presentarse en las dependencias de los Servicios 
Técnicos de este Ayuntamiento (e/ San Ramón, 4 
- 1 °), dirigidas a la Comisión de Agricu1tura. 
Vinaros, 23 de septiembre de 2009 

El Consell Municipal de 
Formació de Persones Adultes 

informa: 

Encara queden places d'inscripció per als 
cursos d'aerobic, tai-txi, boixets, patchwork, 
tall i confecció, accés a CFGS, valencia (per 
a estrangers i nouvinguts, oral i elemental), 
castella per a estrangers i Entrenament de la 
memoria (nivells 2 i 3). 
Obert termini de matriculació per als cursos 
d'idiomes (francés, anglés i arab), informatica, 
guitarra, cant, dansa oriental, fotografía, 
bonsai, maquillatge i manualitats. 

Regidoria de Benestar Social L'Equip Social Base informa: 

PROGRAMA "NO ESTIGUES SOL PER NADAL'' 2009 

Aquest programa té la intenció 
d'oferir companyia durant 
les testes nadalenques a les 
persones que viuen soles. Esta 
dirigit a persones grans valides, 
que viuen soles i no tenen 
possibilitat de passar els di es de 
Nadal en companya de familiars 
o amics. 
Dies d'estada: del 23 al 27 de 
desembre de 2009 

lloc: Gandia (Valencia) 
Requisits: 
• Tindre la nacionalitat espanyola 
·Residir a la ComunitatValenciana 
• Ser majar de 65 anys, o ser 
pensionista d'invalidesa, 
jubilació o viudetat, amb 60 
anys fets 
• No patir trastorns de conducta 
ni malalties infectocontagioses 
·Valer-se per un mateix 

• Viure sol i no poder reunir-se 
amb familiars o amics 
Presentació de sol·licituds: 
Per més informació i tramitació 
de les sol ·licituds, poden dirigir
se a I'Equip Social de Base de 
I'Ajuntament de Vinar6s, pla<;:a 
de Sant Antoni, 19. Tel. 964 45 
00 75. 
El termini finalitza el 3 de 
novembre. 

33 
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ESQUELES '1i' 

lf Rogad o Dios por el olmo de 

Juan Domingo Drago Albiol 

Que falleció cristianamente en Vinares 
el día 3 de octubre de 2009, o los 69 años de edad . 

E.P.D. 

Sus afligidos: Hermanos, sobrinos, primos y demás familia 
ruegan una oración por el eterno descanso de su alma. 

Vinaro5, octubre 2009 

ANIVERSARIS '1i' 

134 

ífl er Aniversario de 

MARIANO CASTEJÓN SÁNCHEZ 
Que falleció cristianamente el día 24 de octubre de 2008, 

a los 83 años de edad. 

E.P.D. 
Su familia le recuerda con cariño. 

El Sábado día 24 de octubre, a las 19 horas, se celebrará 
en la Iglesia Arciprestal una misa en su recuerdo. 

Vinaros, octubre 2009 

Decimotercer Aniversario de 

Vicentica Salvador Moliner 
* 08.12.1914, Cervero del Maestre. 
ao 14.04 .1936, con Juan José RAMOS MONZÓ 
t 21.10.1996, Costelló de lo Plano . 

- Adiós, Elodio, fill. Un besito. 
- Bonico, reina meua, preciosa. 

Vinares, Octubre 2009 

VINARÓS: Cementerio Municipal: Correr Santo Irene, Filo N° 136, Nicho N" 3 

El Diariet 

lf Rogad o Dios por el olmo de 

Rosa Bordes Borrás 
Que falleció cristianamente en Vinares 

el día 8 de octubre de 2009, o los 96 años de edad. 

E.P.D. 

Sus afligidos: Hijos, nietos, biznietos y sobrinos 
ruegan una oración por el eterno descanso de su alma. 

Vinaros, octubre 2009 

VIRGEN 
DELLIDÓN 

TANATORIO 
VINARÓS 

Servicio 24 h. 

964 40 73 48 

Avda. Ma Auxiliadora s/n 

Ü FUNERARIA JULIAN ~ 
\.::!;) TANATORIO SAN SEBASTIAN ~ 

Frente Plaza de Toros Vinaros 

TELÉFONO 24 HORAS 
964 41 09 09 
Móvil 608 66 20 39 

AGENCIAS EN TODA LA PROVINCIA 
SERVICIOS PARTICULARES Y DE COMPAÑÍA 
PRESUPUESTO SIN COMPROMISO 



FARMACIES DE GUARDIA 
HORARI DE GUARDIES 

de 8 a 24 hores · Fora d'aquest horari 
contacteu amb la Policía Local : Tel. 964 407 704 

17 octubre SANZ 

18 octubre VALLS 

19 octubre MATEU 

20 octubre TORREGROSA 

21 octubre MARTÍNEZ 

22 octubre FERRER 

23 octubre ROCA 

TELEFONS D'INTERÉS 
Ajuntament 
Aigües de Vinarós 
Ambulatori 
Biblioteca 
Casal Jove 
Cerrajero 24h · La solución rápida 
Cerrajero 24h · Vimar 
Contribucions 
Cultura 
Creu Roja Vinarós 
Ecoparc 1 Recollida de mobles 
Emergencies 
Emergencias ambulancia 
Ermita de Vinarós 
Ambulatori 
Aigües de Vinarós 
Escala d'Art 
Escala de Música 
FPA 
Gas butá 
Guardia Civil 
Hisenda 
Hosp1tal (centra lela 1 habitac1ons) 
Hospital (cita previa) 
lnfodona 
lnformac1ó 1 Tunsme/OMIC 
IN SS (Seguretat soc1al) 
Aigües de Vinarós 
ITV 
Participació Ciutadana 
Patronal d"Esports 
Patronal de Tunsme 
Policia Local 
PROP 
Radio Tax1 Virarós 
Recollida d"antmals perduts 
Reg1stre c1víl 
Registre de la propietat 
SERVEF (Ofic1na e: ocupació) 
Serveis Socials 
Taxi Larca 
Victimes de la VIolencia de génere 

HORARI DE MISSES 

c. Pont, 83 

zona turística nord, 11 

c. Sant Francesc, 103 

av. Lliberta~ 9 

av. País Valencia, 15 

pi. SantAntoni, 39 

c. Sant Francesc, 6 

964 40 77 00 
964 40 77 67 
964 45 34 00 
964 45 95 90 
964 40 03 14 
627 849 392 
667 60 70 86 
964 45 47 52 
964 40 79 61 
964 45 94 64 
964 40 78 03 

112 
670 00 89 32 
964 45 68 47 
964 45 34 00 
964 40 77 67 
964 45 38 02 
964 45 62 03 
964 45 30 44 
964 45 11 24 
964 40 71 40 
964 40 2211 
964 4770 00 
964 47 71 60 
964 45 64 52 
964 45 33 34 
964 4513 50 
964 40 77 67 
902 12 00 13 
900 50 63 76 
964 45 46 08 
964 45 52 53 
964 40 77 04 

964 456 234/012 
964 45 51 51 
964 45 00 07 
964 45 28 77 
964 45 18 14 
964 45 0516 
964 45 00 75 
600 600 333 

016 

Parri>quia arxiprestal de I'Assumpció: Laborals: 9.00 i 20.00 h. 
Festius: 9.00, 10.30, 12.00 i 19.00 h 
Convent Divina Providencia: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h 
Parri>quia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 
19.30. Diumenge: 9.00, 11 .30 i 19.30h 
Sant Roe: Dissabte: 20.30h Ouliol i agost) 
EICarmedels Mariners: Festius: 10.15 h 
Residencia de Sant Sebastia: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h 
Església Evangélica (St. Josep 69): Diumenges: 11 .00 h, Dimarts 
estudi bíblic: 20 h 
Església Evangélica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

Reg. Exp. diari Arco 

Talgo 11 .25 13.41 diari Reg. Exp. 9.31 

.Regional 8.10 

Talgo 14.31 16.37 diari Alaris 11 .00 

Alaris 15.38 17.39 diari Talgo 12.00 

Arco 18.20 20.51 diari Regional 13.25 

Talgo 18.36 20.51 diari Talgo 15.00 
Reg. Exp. 18.52 22.08 diari Talgo 17.00 

Alaris 21.29 23.46 diari NOd<¡ Regional 18.45 

Alaris 19.00 

Talgo 22.02 23.58 diumenge Reg. Exp. 19.33 

AUTOBUSOS 
• VINARÓS- BARCELONA 
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15 
BARCELONA- VINARÓS 
Dedillunsadivendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30i21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30 i 21 .30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat 
'Confirmeu sempre /"horari al teléfon: 902 11 98 14 · HIFE 
• VINARÓS-CASTELLÓ 
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital) 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso) 
Tots els autobusos surten 1 O min. abans del pare de ~s Caterinetes 
CASTELLÓ-VINARÓS 
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital , Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8. 15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso) 
*Confirmeu /'horari al964 40 19 36 ·AUTOS MEDITERRÁNEO 

• VINARÓS-MADRID 
DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS 

Vinaros 00,30 10,30 16,00 
Madrid 07,00 17,30 22,35 

MADRID-VINARÓS 
DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS 

Madrid 01 ,00 08,00 15,00 
Vinaros 07,55 15,10 21,35 

• VINARÓS-SARAGOSSA 
Diari: 7.00 i 15.30 
SARAGOSSA-VINARÓS 
Diari: 10.45 i 15.30 
Parada: Av. Llibertat 
*Confirmeu sempre l'horari al teléfon: 902 11 9814 · HIFE 

• VINARÓS-CASTELLÓ (continua a Valencia) 
De dilluns a divendres: Vinarós 7.30, Castelló 8.45, Valencia 9.45 
Dissabtes: Vinarós 7.30, Castello 9.30,Valencia 10.30 
• VALENCIA-CASTELLÓ-VINARÓS 
De dilluns a divendres: Valencia 13.30, Castelló 15.00, Vinarós 17.00 
Dissabtes: , Valencia 14.00, Castello 15.00,Vinarós 17.00 
• VINARÓS-TORTOSA 
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 1300, 15.00, 
15.30, 17.00, 18.00, 19.00 i 19.45 
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30 
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00 
TORTOSA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11 .30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21.15 i 23.15 
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05 
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05 
Parada: Av. Llibertat 
'Confinneu sempre /'horari al telefon: 902 11 98 14 · HIFE 
• VINARÓS-ULLDECONA-STA. BARBARA-TORTOSA 
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA BARBARA-ULLDECONA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 14.45 
• VINARÓS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL 
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÓS 

Parada: Av. Llibertat De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30 
*Confirmeu sempre /'horari al telefon: 902 02 09 99 ·AUTO RES Parada: Av. Llibertat 

• VINARÓS (AV. PICASSO) - ST. MATE U -CATÍ · De dilluns a divendres no festius ·AUTOS MEDITERRÁNEO 

VINARÓS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LAJANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ 
8.00 
13.30 
16.00 
18.15 

8.05 
13.35 
16.05 
18.20 

8.20 
13.50 
16.20 
18.35 

8.30 
14.00 
16.30 
18.45 19.00 

8.35 
14.10 
16.40 
19.10 

8.55 
14.35 
16.55 
19.25 

Continua a Morella 
14.20 

Continua a Morella 
19.45 19.50 20.00 

CATÍ- ST. MATEU- VINARÓS (AV. LLIBERTAT 1 CATERINETES) · De dilluns a divendres no festius ·AUTOS MEDITERRÁNEO 

CA Ti ANROIG XERT ST. MATEU CANET LAJANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÓS 
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10 

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00 
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45 

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00 

AUTOBUSOS VINAROS • BENICARLÓ • PENÍSCOLA 
• VINARÓS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 

6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11 .30, 12.00, 
12.30, 1300, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21 .30 i 22.00 
El autobusos ;u, e 1 n1 ,s 11 ms 1• 1 Parr '' les Catenn 

AUTOBUSOS URBANS 
• ZONANORD 
DE DILLUNS A DIVENDRES 
Vinaros (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11 .05, 11 .45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15 
Zona nord (Deveses)- Vinaros (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 10.15, 
11 .25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 19.25, 
20.35 
DISSABTE, DIUMENGE FESTIUS( ) 
Vinarós (Av. Picas so per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.1 O, 
9.50, 11 .00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30 
Zona nord (Deveses)- Vinarós (Església): 9.30, 10.1 0, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50 

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÓS (Av. Llibertat i Caterinetes) 
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11 .00, 11 .30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 

Te, s els a1 10bu:,o er~t:n ra3 "" ral 

• ZONASUD 
DE DILLUNS A DIVENDRES 
Vinarós (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45 
Zona sud (Aiguadoliva per Colonia Europa)- Vi na ros (Av. Llibertat): 
8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00 

DISSABTE, DIUMENGE 1 FESTIUSI ) 
Vinaros (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00 
Zona sud (Aiguadoliva per Colonia Europa) - Vinaros (Av. 
Llibertat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15 

(*)E/s diumenges i festius només hi haura servei durant els mesos de julio/ i agost 

9.55 diari Reg. Exp. Talgo diari 
12.19 diari Reg. Exp. 8.28 9.21 Regional 10.35 11.30 12.29 diari 

nomésfins.1lort 

8.27 dissabte 
pro<rdetxdefort 

Arco 9.56 10.34 11 .21 ~ig,rj,O<t Talgo 12.57 13.50 14.31 diari 

12.52 diari Reg. Exp. 12.19 13.18 14.18 diari Alaris 15.05 15.51 16.36 diari 

13.49 diari Alaris 12.53 13.37 14.30 diari Regional 16.10 -17.10 18.10 .®il.lJ~~ 
13.55 2iari 

pro< e!Xdelort. 
Talgo 13.50 14.25 15.15 diari Arco 16.50 17.44 18.19 diari 

16.47 diari Reg. Exp. 13.56 14.48 15.48 diari Reg . Exp. 17.00 17.57 18.52 diari 
18.57 diari Talgo 16.48 17.25 18.21 diari Talgo 17.07 18.00 18.35 diari 

19.02 diumen~ Talgo 18.58 19.40 20.25 diari Alaris 20.50 20.48 21 .28 diari 
pro<edetxd'UI • 

21 .28 diari Reg. Exp. 19.03 19.56 20.50 diumenge Regional 20.10 21.02 21 .53 diari 
llOI'Tiésfins,¡Tort 

22.28 diari Alaris 21.29 22.10 23.02 diari Talgo 20.19 21 .20 22.02 diumenge 

Teleton de confirmació d'horaris: 902 24 02 02 

1 1 
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